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موسیقی فاخر
 در آستانه فروپاشی
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ترامپ در فرصت باقی مانده تا انتخابات چه می کند؟ 

شورای امنیت در 
سرزمین عجایب

تبدیل قالب نظام از ریاستی به پارلمانی

پرونده ای که هنوز 
باز است 
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آخرین وضعیت پرونده پروانه سلحشوری 
ســخنگوی هیات نظارت بر رفتار نماینــدگان در خصوص آخرین وضعیــت پرونده پروانه 

سلحشوری در این هیات توضیح داد.
ایسنا نوشــت: حجت الاسلام موسی غصنفرآبادی درخصوص رویکرد هیات نظارت بر رفتار 
نماینــدگان مجلس یازدهم تصریح کرد: هیات نظارت بر رفتار نمایندگان تمام تلاش خود را 

برای حفظ و صیانت از آبروی نمایندگان به کار خواهد گرفت.
وی افــزود: ممکن بود نمایندگان متوجه نباشــند که برای مثال برخی افراد قصد لابی گری 
داشته باشند یا بخواهند فردی را به راه های انحرافی سوق دهند که هیات نظارت در حد توان 
خود در این موضوع قصد مراقبت دارد که البته با علل و اســباب اینگونه موارد برخوردهایی 

انجام می شود.
ســخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس درباره تشخیص هیات نظارت پیرامون 
پرونده پروانه سلحشــوری نماینده پیشین مجلس گفت: در این باره چندین پرونده مطرح بود 
که برخی از آن پرونده ها در راستای ایفای وظایف نمایندگی تشخیص داده شد و یک مورد 
هم خارج از وظایف نمایندگی. اینگونه پرونده ها از ســوی دادگاه یا دادسرا استعلام می شود 
که آیا موضوع در راســتای ایفای وظایف نمایندگی اســت یا خیر؟ هنگامی که این موضوع 

در هیات نظارت تشخیص داده می شود به این استعلام قوه قضاییه پاسخ داده می شود.

طرح دو فوریتی مجلسی ها برای 
خروج از برجام 

سخنگوی کمیسیون اصل ۹0 مجلس از ارائه طرح دو فوریتی مجلس برای خروج خودکار از 
برجام در صورت فعال شدن مکانیزم ماشه خبر داد.

علی خضریان ســخنگوی کمیسیون اصل ۹0 مجلس از ارائه طرح دو فوریتی مجلس برای 
خروج خودکار از برجام در صورت فعال شــدن مکانیزم ماشه که چند روز پیش دونالد ترامپ 

رئیس جمهور آمریکا آن را رسانه ای کرده بود خبر داد.
خضریان در توییتی نوشــت: دولت آمریکا که از ناقضان اصلی برجام می باشد، جهت تشدید 
فشارها بر ایران به دنبال فعال سازی مکانیسم ماشه است؛ از آنجاییکه ادامه حضور در برجام با 
بازگشــت قطعنامه های شورای امنیت خالی از هر نفعی است،طرح دوفوریتی »خروج خودکار 

از برجام در صورت فعال سازی مکانیزم ماشه« را پیشنهاد کردم.

مشکل قانونی برای برگزاری انتخابات 
الکترونیکی وجود ندارد

عضو هیات رئیســه مجلس با تاکید بر عدم وجود مشــکل قانونی بــرای برگزاری انتخابات 
الکترونیکی، گفت: عدم تعبیه زیرســاخت ها نباید منجر به تعویق انتخابات شــود لذا مجلس 

این موضوع را پیگیری می کند.
ســیدناصر موسوی لارگانی با اشــاره به عدم وجود خلاء قانونی برای برگزاری انتخابات به 
صورت الکترونیک، گفت: مجلس قوانین لازم برای برگزاری انتخابات به صورت الکترونیک 

را تصویب کرده است و این اجازه به وزارت کشور و شورای نگهبان داده شده است.
عضو هیات رئیســه مجلس شــورای اسلامی افزود: با این وجود مســئولین وزارت کشور و 
اعضای شــورای نگهبان همواره عنــوان می کنند که زیرســاخت های لازم برای برگزاری 

انتخابات الکترونیک فراهم نشده است.
وی ادامه داد: مجلس سال هاســت که قوانین مرتبــط با اجرای دولت الکترونیک را تصویب 
کــرده و انتخابــات الکترونیک یکی از اقدامات مرتبط با اجرای دولت الکترونیک اســت اما 

متاسفانه دولت هنوز نتوانسته مکاتبات خود با زیرمجموعه هایش را هم الکترونیکی کند.
موســوی لارگانی با اشــاره به عدم تعبیه امکانات اینترنتی در سراسر نقاط کشور، گفت: این 
موضوع قطعا آسیب می زند زیرا دوران برگزاری انتخابات سنتی تمام شده است. امروزه شاهد 
برخی تخلفات در بعضی از نقاط هستیم اما با برگزاری الکترونیکی انتخابات ضمن شفافیت و 

افزایش سرعت، ابهاماتی که درباره تخلف و تقلب وجود دارد هم رفع می شود
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: در شرایط کنونی شاهد شیوع ویروس 
کرونا هســتیم و این احتمال وجود دارد که تا خردادماه سال 1400 وضعیت ادامه داشته باشد 
لذا برگزاری الکترونیکی انتخابات با توجه به تاثیری که در کاهش شیوع دارد، ضروری است 
بنابراین عدم تعبیه زیرساخت ها نباید منجر به تعویق انتخابات شود. مجلس شورای اسلامی 

نیز پیگیر موضوع هست و در هیات رئیسه هم پیگیری خواهیم کرد.

دستور وزیر کشور برای تشدید
 نظارت بر عملکرد شوراها و شهرداری ها

 تا انتخابات ١٤٠٠
ســخنگوی وزارت کشور از دســتور وزیر کشور برای تشــدید نظارت بر عملکرد شوراها و 

شهرداری ها تا انتخابات 1400 خبر داد.
سید ســلمان ســامانی معاون هماهنگی و سخنگوی وزارت کشــور اظهار کرد: با توجه به 
نزدیک شــدن به ماه های پایانی منتهی به برگزاری انتخابات شــوراها، وزیر کشــور دستور 
داد با تشــکیل کمیته ای در وزارت کشور با اســتفاده از ابزارهای قانونی نظارت جدی تر و با 
حساســیت بیشتری بر عملکرد شوراها، شــهرداری ها و دهیاری ها با هدف رعایت قانون در 

تصمیم گیری ها صورت پذیرد.
وی در ادامه یادآور شــد: گزارش نظارتی این وزارتخانه بصورت نوبه ای به وزیر کشور ارائه و 

با تخلفات احتمالی بدون اغماض برخورد قانونی و جدی می شود.
ســخنگوی وزارت کشور تصریح کرد: صیانت از خدمات و زحمات خیل عظیمی از شورائیان 
کشــور در گرو برخورد قاطع با تخلفات معدودی اســت که پیشــگیری از وقوع آنها همواره 

اولویت وزارت کشور بوده است.

اعضای کمیسیون اصل 9٠ صحت انتخاب 
بذرپاش را تایید کردند

ســخنگوی کمیســیون اصل ۹0 مجلس از تایید صحت انتخاب رئیس دیوان محاسبات کل 
کشور خبر داد.

علی خضریان با اشــاره به نشســت امروز عصر کمیسیون اصل ۹0 گفت: شکایاتی در زمینه 
طرز کار کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات و مجلس شــورای اسلامی پیرامون انتخاب 
مهرداد بذرپاش به عنوان رئیس دیوان محاســبات کل کشور به کمیسیون اصل ۹0 مجلس 
ارسال شده بود.وی ادامه داد: این شکایت در کمیته ساماندهی امور مجلس و نمایندگان مورد 
بررسی و ارزیابی قرار گرفت، سید مصطفی آقامیرسلیم که ریاست این کمیته را بر عهده دارد 
پس از بررســی های میدانی و برگزاری نشست هایی با رئیس سابق و فعلی دانشگاه صنعتی 
شــریف، معاون پژوهشی دانشگاه، مسئولین سابق و فعلی پژوهشکده شهید رضایی، گزارش 

نهایی در این زمینه به صحن کمیسیون اصل ۹0 ارسال کرد.
نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشــهر و پردیس در مجلس گفت: این گزارش 
در دو جلســه کمیسیون اصل ۹0 مورد بررســی قرار گرفت، در نهایت در جلسه امروز عصر 
کمیســیون، پس از اســتماع نظرات موافقین و مخالفین، این گزارش به رای گذاشته شد و 
اعضای کمیســیون به گزارش ارائه شده کمیته مبنی بر درست و قانونی بودن روال طی شد 
در انتخاب بذرپاش رای موافق دادند و به این ترتیب صحت انتخاب رئیس دیوان محاسبات 

کل کشور مورد تایید کمیسیون اصل ۹0 هم قرار گرفت.

تبدیل قالب نظام از ریاستی به پارلمانی

پرونده ای که 
هنوز باز است 

پــس از روی کارآمدن 
مجلــس اصولگــرای 
زمزمه هایی  یازدهــم 
مبنی بر بررســی تغییر 
نظام سیاســی ریاستی به 
پارلمانــی در این مجلس 
به گــوش می رســد. هر 
چند ایــن موضوع تاکنون 
از سوی  به طور رســمی 
نشــده،  مطرح  مجلــس 
اما گفته می شــود برخــی از نمایندگان به 
دنبال تحقق این ایده هستند. نظام ریاستی 
شــیوه ای از حکومت اســت که در آن اداره 
کشور به عهده رئیس جمهوری است و قوه 
مجریه از قوه مقننه تفکیک شــده اســت. 
حکومــت ایران پیش از انقلاب مشــروطه 
مشروطه،  انقلاب  بود.  مطلقه«  »ســلطنت 
تاســیس مجلس و برقراری قانون اساسی، 
آن را به »سلطنت مشــروطه« تبدیل کرد. 
از انقلاب اســلامی، شــیوه حکومت  پس 
در ایــران تغییر کــرد و ابتــدا نوعی نظام 
»پارلمانی« برقرار شــد که در آن ســمت 
»رئیس جمهوری« وجود داشت، اما دولت را 
»نخســت وزیر« با تصویب مجلس تشکیل 
مــی داد و اداره می کرد. پــس از بازنگری 
قانون اساســی جمهوری اســلامی در سال 
1368، نظــام حکومتی ایران به نوعی نظام 
ریاستی تبدیل شــد. بحث و بررسی بر سر 
نظام پارلمانی یا ریاســتی از ابتدای انقلاب 
در جریان بوده است. بررسی این موضوع در 
سال های گذشــته گاه مسکوت مانده و گاه 
به چالش روز تبدیل شــده است. در دوران 
ریاست جمهوری احمدی نژاد بار ها در این باره 
صحبت به میان آمد و شــکایت های او در 
مورد اختیارات و مسئولیت های رئیس جمهور 
باعث شــد سخنانی جسته و گریخته در این 
حوزه مطرح شــود. رهبــر معظم انقلاب در 
ســال 13۹0 و پس از بالا گرفتن اختلافات 
میان رئیس وقت قوه مجریه با قوای مقننه 
و قضائیه طی ســفر به اســتان کرمانشاه و 
در دیدار با دانشــگاهیان اظهار کردند: »در 

شرایط فعلی نظام سیاســی کشور، ریاستی 
اســت و رئیس جمهوری با انتخاب مستقیم 
مردم برگزیده می شود. اما اگر روزی در آینده 
احتمالا دور احساس شود که نظام پارلمانی 
برای انتخاب مســئولان قــوه مجریه بهتر 
است، هیچ اشکالی در تغییر ساز و کار فعلی 

وجود ندارد.«
همان زمان علــی لاریجانــی رئیس وقت 
مجلس هــم در این باره اظهــار نظر کرد و 

گفــت: »رئیــس جمهور می توانــد از درون 
پارلمان انتخاب شود، یعنی با واسطه از طریق 

نخبگان منتخب مردم انتخاب شود.«
در سال ۹0 شــایعه شد که تیم تخصصی از 
حقوقدانــان در حال کار بر روی بازنگری در 
قانون اساســی هستند، موضوعی که تکذیب 
شــد و پس از مدتی نیز کلا مســکوت ماند. 
اما ســه ســال پیش این موضوع به صورت 
جدی تری مطرح شد. پس از انتخابات ریاست 
جمهوری ســال ۹6 و بالاگرفتن اختلافات 
سیاسی در کشــور، برخی نمایندگان مجلس 
این موضوع را به صورت جدی مطرح کردند، 
حتی گروهی از نمایندگان مجلس دهم قصد 
داشــتند در نامه ای به رهبــر معظم انقلاب 
تقاضــای تغییر شــیوه حکومتــی را مطرح 
کنند. این نمایندگان به اشــاره رهبر انقلاب 
در ســال ۹0 درباره تغییر نظام از ریاستی به 
پارلمانی استناد می کردند. در آن مقطع جلیل 
رحیمی جهان آبادی، عضو کمیسیون قضایی 
و حقوقی مجلس دهم گفت: »اگر سیســتم 

نخســت وزیری و پارلمانی احیاء شود به نفع 
کشور است که لازمه آن تغییر قانون اساسی 
اســت.« او افزود »ایده مقام معظم رهبری 
برای ایجاد نظام پارلمانی کاملا کارشناســی 

شده است.«
سرانجام پس از گذشت 2 هفته از طرح بحث 
ارسال نامه نمایندگان به مقام معظم رهبری 
بازنگری در قانون اساســی، خبر های  برای 
تازه ای منتشر شد مبنی بر اینکه بازنگری در 

قانون اساسی شاید در وقتی دیگر انجام شود. 
بر این اســاس موضوع تغییر نظام ریاســتی 
به نظام پارلمانی هم منتفی شــد. پس از آن 
ماجرا سال گذشــته رهبر انقلاب در جریان 
یک ســخنرانی در جمع دانشــجویان تاکید 
کردند: »مشکلات نظام پارلمانی برای کشور 

بیش از مشکلات نظام ریاستی است.«
طرح ایده تغییر نظام از ریاســتی به پارلمانی 
از همان ســال ۹0 با مخالفت اصلاح طلبان 
همراه بود. اصلاح طلبــان معتقدند این کار 
به »جمهوریت نظام« خدشــه وارد می کند. 
آن ها به ویژه در ســال ۹6 انتقادات تندی از 
تلاش برخی نمایندگان در این راســتا انجام 
دادند. یکی از منتقدان جدی تغییر ســاختار 
از ریاســتی به پارلمانی عباس عبدی بود. او 
پیشتر معتقد بود که اگر نظام حزبی در کشور 
استقرار پیدا کند، طبیعتا او هم خواستار شکل 
گیــری نظام پارلمانی اســت، اما اگر در این 
شــرایط و بدون ایجاد زیر ســاخت ها نسبت 
بــه تغییر نظام ریاســتی به نظــام پارلمانی 

اقدام شــود، اولا مردم بــه آن رای نخواهند 
داد، در ثانــی به فرض هــم اگر رای بیاورد، 
یک فســاد تمام عیار ایجاد خواهد کرد. اما 
حالا با شکســت تجربه حســن روحانی در 
عرصه ریاســت جمهوری، به نظر می رســد 
برخی اصلاح طلبان نیز درباره نتیجه بخش 
بودن سیســتم کنونی دچار تردید جدی شده 
اند. عباس عبدی از این دســته است. او روز 
شنبه در یادداشتی با اشاره به وجود شکاف در 

حاکمیت نوشت: »اگر به جای انتخابات غیر 
راهگشای سال بعد، نهاد نخست وزیری را در 
قانون زنده کنند، خیلی بهتر اســت. حداقل 
رئیس جمهور منتخب و دولت او 4 یا 8 سال 
روی دست ساختار نمی ماند. به نحوی که نه 
می توانند آن را قورت دهند و نه می توانند آن 
را بالا بیاورند. ولی نخست وزیری این مشکل 

را ندارد.«
به عقیده عبدی با تغییر ســاختار »می  توان 
هر ماه یا هر ســال یک نخست وزیر جوان و 
زبده و انقلابی را امتحان کرد و پس از مدتی، 
یا تجربه کســب می کنند و پیچ و خم کار ها 
دســت آنان می آید و مشکلات حل می شود. 
اگر هم نتوانستند مثل آب خوردن می توان او 
را تغییر داد و یک امید کاذب و ســراب دیگر 
به روی مردم گشــود. حداقــل از حالا کمتر 

دچار مشکل خواهند شد.«
تغییردیدگاه عباس عبدی ناشــی از ناامیدی 
نسبت به تاثیرگذاری انتخابات در آینده است، 
ناامیدی که در میان بسیاری از اصلاح طلبان 

موج می زند. اما صادق زیباکلام هم با وجود 
»ناامیدی« دیدگاه متفاوتی در این باره دارد 
او معتقد اســت که اصولگرایان همیشــه به 
دنبال تغییر ســاختار نظام از حالت ریاســتی 
به پارلمانی بــوده اند. به عقیده زیباکلام »با 
توجه به اینکه مجلس و قوه قضائیه در حال 
حاضر یکدست است، اصول گرایان به دنبال 

یکپارچه کردن کل قدرت هستند.«
او با اشــاره به شکست دولت روحانی، گفت: 
»هــر چند که بــا توجه به اقدامات حســن 
روحانی در این ســه ســال اخیر مردم بسیار 
سرخورده شــده اند و امیدی برای اصلاح امر 
ندارند و بر همین اساس است که در انتخابات 
مجلس شرکت نکردند، اما انتخابات ریاست 
جمهوری تنها روزنه ای اســت که باقی مانده 
تا مردم بتوانند به طور مســتقیم مشــارکت 

سیاسی کنند.«
تغییر به ســادگی  البته زیبــاکلام می گوید 
نیست و »برای این کار باید بخشی از قانون 
اساســی تغییر کنــد که این مســئله نیاز به 
برگزاری رفراندوم دارد و بعد نیز باید مجلس 
اصولگرا آن را تصویب کند، اما نکته مهم این 
اســت که مجموعه نظام باید به این تصمیم 
برسد که بخواهد نظام ریاستی را به پارلمانی 
تغییر دهد، اما شــرایط هموار نیست و نیاز به 
تصمیم گیری در ســطح کلان اســت تا این 

تغییر جنبه عملی به خود بگیرد.«
با وجــود اینکه حــالا در آســتانه انتخابات 
ریاســت جمهوری دوباره بحث تغییر ساختار 
سیاسی مطرح شــده است و فعالان سیاسی 
درباره آن ســخن می گویند امــا عزم جدی 
برای ایجــاد چنین تغییری در حاکمیت دیده 
نمی شود. از طرف دیگر اصولگرایان نیز حالا 
خیلی مشــتاق به این کار نیســتند چرا که با 
بحرانی شدن وضعیت جناح اصلاح طلب حالا 
امید بسیار زیادی برای پیروزی در انتخابات 
ریاست جمهوری دارند. به این ترتیب به نظر 
می رسد بحث تغییر نظام ریاستی به پارلمانی 
همچنان منتفی باشد، با این حال کل پرونده 
هنوز باز اســت و این تغییر شاید وقتی دیگر 
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سوتیتر: با شکست تجربه حسن روحانی در عرصه ریاست جمهوری به نظر می رسد برخی اصلاح طلبان نیز 
درباره نتیجه بخش بودن سیستم کنونی دچار تردید جدی شده اند. عباس عبدی از این دسته است. او روز 
شنبه در یادداشتی با اشاره به وجود شکاف در حاکمیت نوشت: »اگر به جای انتخابات غیر راهگشای سال 

بعد، نهاد نخست وزیری را در قانون زنده کنند، خیلی بهتر است. حداقل رئیس جمهور منتخب و دولت او 4 یا 
8 سال روی دست ساختار نمی ماند. به نحوی که نه می توانند آن را قورت دهند و نه می توانند آن را بالا 

بیاورند. ولی نخست وزیری این مشکل را ندارد«
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ترامپ در فرصت باقی مانده تا انتخابات چه می کند؟ 

شورای امنیت در سرزمین عجایب
ســرویس سیاسی/ ترامپ تنها کمتر از سه ماه تا انتخابات 
فرصــت دارد و این روزها بیشــتر از هر زمــان دیگری 
محبوبیــت خودش را کمرنگ می بیند. او که پس از خروج 
از برجــام ادعاهای فراوانی در رابطــه با مذاکرات جدید با 
ایران را مطرح کرده بود، تمام توان تیمش را برای رسیدن 
به این هدف خرج کرد و از هیچ تلاشــی فروگذار نبود. از 
فشــارحداکثری اقتصادی به واسطه تحریم های ناعادلانه 
گرفتــه تا ترور ناجوانمردانه ســردار ســلیمانی در عراق. 
اما هیچ کــدام ازاین ها نتیجه ای کــه ترامپ انتظارش را 
می کشــید برای او براورده نکرد و آمریکا را در بین جامعه 
جهانی با سرخوردگی به سمت انزوا سوق داد، تا جایی که 
این یک جانبــه گرایی رئیس جمهور ایالات متحده منجبر 
به شکســت ســنگینش در جریان رای گیری پیش نویس 
قطعنامه ضد ایرانی در شورای امنیت شد. این شکست در 
زمان کوتاه قبل از انتخابات برای ترامپ بهای ســنگینی 
دارد از همین رو به گفته کارشناســان او در فرصت باقی 
مانده هرکاری خواهد کرد تا بتواند برای یکبار هم که شده 
ایران را مجاب به مذاکره کند. البته رئیس جمهور آمریکا به 
این شکســت خیلی زود واکنش نشان داد و از فعال کردن 
مکانسیم ماشه برای بازگرداندن تحریم های شورای امنیت 
برای ایران خبر داد، که در شماره قبل به صورت مفصل به 
احتمال عملی شــدن آن از لحاظ حقوقی با توجه به خروج 

آمریکا از برجام پرداختیم. 
امــا با توجه به روحیات غیرقابل پیش بینی ترامپ آن هم 
در وضعیت کنونیش و تنها چند ماه تا انتخابات مانده انتظار 
هر نوع رفتار و فشــار از سمت ایالات متحده بر روی اروپا 
و سازمان ملل اتفاقی اجتناب ناپذیر است. در همین رابطه 
ذاکریان کارشناس مسائل بین الملل درباره  این که ایران 
از این پس چه سیاســت و رویکردی را باید تا قبل از لغو 
تحریم ها دنبال کند گفت: ایران سیاست مبتنی بر تعهد به 

برجام، مشروط به تعهد متقابل را باید دنبال کند. 
ذاکریان: پیشنهاد پوتین هم به نفع ایران تمام می 

شود
این کارشــناس مســائل بین الملل ادامه داد: آمریکا باید 
تحریم ها را لغو کند و پس از لغو تحریم ها نیز خســارت 
اجرا نشدن تعهدات تاکنون را نیز پرداخت کند و همکاری 
با ایران در مســائل بین المللــی و منطقه را پیش گیرد. از 

این پس این ایران است که باید شرط بگذارد نه آمریکا.
ایســنا نوشــت: ذاکریان همچنین درباره پیشنهاد رئیس 
جمهور روســیه برای برگزاری یک جلسه آنلاین با حضور 
ســران پنج بعلاوه یک و ایران در رابطه با حل تنش ها بر 

سر برجام هم گفت: پیشنهاد پوتین هم مثل روندی که در 
شــورای امنیت اتفاق افتاد به نفع ایران تمام می شود اگر 
منطق گفتمان ما مبتنی بر تنــش زدایی و همکاری بین 
المللی باشد که دولت روحانی و آقای ظریف تاکنون پیش 
بردنــد. ما بدون هزینه کردن برای یــک گلوله به نتیجه 
مورد نظرمان رسیدیم اما اگر روندی غیر از این دنبال کنیم 
نتیجه برعکس خواهد شــد. نباید هیــچ نگرانی درباره ی 
روند و نتیجه حاصل از پیشنهاد آقای پوتین داشته باشیم.

چین: آمریکا به تحریم های یک جانبه علیه ایران 
پایان دهد

در همین ضمینه ســخنگوی وزارت امــور خارجه چین با 
اشــاره به شکست آمریکا در شــورای امنیت سازمان ملل 
در پی عدم تصویب قطعنامــه ای که برای تمدید تحریم 
تســلیحاتی ایران ارائه کرده بود، از پیشنهاد روسیه برای 
برگزاری نشستی آنلاین بر سر مسئله هسته ایران استقبال 

کرد.
به نقل از رویترز، لیجیان ژائو سخنگوی وزارت امور خارجه 
چین روز دوشــنبه در کنفرانــس مطبوعاتی اش گفت که 
شکســت پیش نویس قطعنامه آمریکا برای تمدید تحریم 
تسلیحاتی ایران« باز هم نشان داد که یک جانبه گرایی از 
حمایت همگانی برخوردار نیســت و رفتار سلطه جویانه به 

موفقیت نخواهد انجامید.
ژائو افزود که آمریــکا باید به تحریم های یک جانبه اش 
پایان داده و با رفتاری معقول به »مسیر درست« پایبندی 

به توافق هسته ای و تصمیمات شورای امنیت باز گردد.
او همچنین درباره پیشنهاد ولادیمیر پوتین رئیس جمهور 
آمریکا برای برگزاری نشســتی با حضــور اعضای دائمی 
شــورای امنیت همچنیــن ایران و آلمان گفــت: چین از 
پیشنهاد روســیه برای کنفرانســی مجازی درباره مسئله 

هسته ای ایران استقبال کرده و از آن قدردانی می کند.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه چین در آخــر گفت: ما 
خواســتار تداوم حفظ تعامل و همکاری با تمام کشورهایی 
هســتیم که دغدغه پیش برد مشترک ثبات سیاسی بر سر 

مسئله هسته ای ایران را دارند.
ادعای آمریکا در مورد اسنپ بک هیچ تأثیر عملی بر 

ایران نخواهد گذاشت 
به نقل از انتخاب، مارک فیتزپاتریک مقام ســابق وزارت 
 Responsible Statecraft خارجه آمریکا در وبســایت
متعلق به اندیشــکده تازه تاســیس »کوئینسی« نوشت: 
باید توجه داشــته باشــیم که از بین بــردن کامل توافق 
نامه هســته ای ایران که رسما با عنوان برنامه جامع اقدام 

مشــترک یا برجام شناخته می شــود، هدف اصلی دولت 
ترامــپ بود. پایان بخشــیدن به برجام یــک وعده مکرر 
در کمپیــن انتخاباتــی ترامپ طی ســال 2016 بود و او 
می خواهد تحقق این قول را به ســخنان سخنگوی خود 
در ســال 2020 اضافه کند. به هر حال، برجام هنوز زنده 
اســت، گرچه به نظر می رســد در حالت کما قرار دارد. در 
حالی که ایران طی یک ســال گذشــته به طور پیوسته از 
محدودیت های مشخص شده برای غنی سازی در توافق 
فاصله گرفته است، اما همچنان به همکاری ها با آژانس بر 
سر برجام احترام می گذارد. همچنین، تهران آمادگی خود را 
برای بازگرداندن محدودیت های ناشی از توافق، در صورت 

پایبندی ایالات متحده به تعهداتش نشان داده است.
تنها ماندن آمریکا در مقابل تهــران، در واقع تصویری از 
انزوای واشنگتن را نشــان می دهد که اگر پومپئو آرزوی 
رئیس جمهور شــدن در آمریکا را در سر بپروراند، آن را از 
ترامپ به ارث خواهد برد. مهم اینکه، ترامپ و اطرافیانش 
هنوز تصور می کنند که می توانند تمدید تحریم تسلیحاتی 
علیه ایران را عملی کنند و حتی فراتر از آن بروند. در این 
ارتباط، ترامپ به اجرایی کردن مکانســیم ماشه و تمدید 
خودکار تحریم ها امید دارد.اما واقعیت این است که اکثریت 
قریب به اتفاق اعضای شــورای امنیت که مخالف تمدید 
ممنوعیت تســلیحاتی ایران بودند، مخالف اسنپ بک نیز 
هســتند. گفتنی است، اســنپ بک به مکانیسمی در مفاد 
قطعنامه 2231 شــورای امنیت ایالات متحده که تکمیل 
کننــده برجام در ژوئیه ســال 2015 بود، اشــاره دارد. در 
این ارتباط تصریح شــده است که در صورت عدم اجرای 
قابــل توجه تعهدات برجام، هر یک از طرف های توافق به 
تنهایی می تواند خواستار بازگشــت تحریم ها علیه تهران 
شود. نظر جهانی غالب این است که وقتی آمریکا از توافق 
هســته ای در سال 2018 خارج شــد، این حق را از دست 
داد. واشنگتن این مسئله ی حقوقی بحث برانگیز را مطرح 
می کند که در قطعنامه شــورای امنیت ذکر نشده است که 
اگر یکی از اعضا از برجام خارج شود، نمی تواند اسنپ بک 
را به جریان بیندازد. ایــن موضوعی بود که هیچ کس در 

زمان انعقاد توافق هسته ای به آن فکر نکرد.
پیش بینی می شــود که آمریکا از طریق کلی کرفت، سفیر 
خود در سازمان ملل اقداماتی را به منظور اعمال تحریم ها 
علیه ایران بــه کار گیرد. ولی احتمالًا واشــنگتن در این 
راستا ناکام خواهد ماند. زیرا دلایل حقوقی کافی برای این 
کار ندارد و از حمایت کشــور های دیگر در شورای امنیت 
نیز برخوردار نیســت. به طور کلی، شــرایط پیچیده ای در 

شــورای امنیت به وجود آمده اســت. به طوریکه، ریچارد 
گوان، مدیر گروه بین المللی بحران در ســازمان ملل، این 
وضعیــت را این طور توصیف می کند: شــورای امنیت در 

سرزمین عجایب.
طرح امریکا به این شــکل اســت که کلی کرفت، سفیر 
این کشور در ســازمان ملل به شورا اطلاع می دهد ایران 
تعهدات خود را به شــکل جدی نقض کرده است و اکنون 
با اعلام امریکا و بر اساس قطعنامه 2231 یک بازه زمانی 
30 روزه آغاز می شود که در پایان آن تحریم های سازمان 
ملل علیه ایران بازگردانده می شــوند. مگر اینکه شــورای 
امنیت قطعنامــه جدیدی را برای اســتمرار لغو تحریم ها 
تصویب کند که در آن صورت نیز آمریکا چنین قطعنامه ای 

را وتو خواهد کرد.
در پاســخ به اقدامات واشــنگتن، احتمــالًا دیگر اعضای 
شورای امنیت تلاش می کنند تا با استفاده از تاکتیک های 
رویه ای مختلف جلوی اقدام آمریکا را بگیرند. نخســتین 
تاکتیک این است که رئیس دوره ای شورای امنیت در ماه 
آگوســت یعنی سفیر اندونزی، رایزنی هایی را انجام دهد تا 
مشخص شــود آیا واشنگتن صلاحیت این اقدام را دارد یا 
خیر. وی ســپس نظر جمع را اعلام می کند و می گوید که 
تلاش آمریکا اعتباری ندارد. مهم اینکه، سفیر اندونزی از 
احترام زیادی نزد اعضای شــورای امنیت برخوردار است و 

قضاوتش مورد اعتماد همگان خواهد بود.
با این حال، انتظار می رود آمریکا روی نظر خود پافشــاری 
کنــد. در این صورت، اعضا تلاش می کنند جلوی تصویب 
دستور جلسه ای را که در آن امریکا قصد دارد عدم پایبندی 
ایران بــه تعهداتش را گزارش دهد، بگیرنــد. با توجه به 
مخالفت گسترده اعضای شــورای امنیت با طرح آمریکا، 
بعید است واشنگتن بتواند ۹ رای لازم برای تصویب دستور 
جلسه را کسب کند. در این صورت چنین جلسه ای تشکیل 
نشده و مهلت 30 روزه نیز آغاز نمی شود. گفتنی است، هر 
بار که واشنگتن تلاش کند مساله را در دستور کار شورای 

امنیت قرار دهد، این فرآیند باید تکرار شود.
به نظر می رســد، ادعای آمریکا در مورد اســنپ بک هیچ 
تأثیــر عملی بر ایران نخواهد گذاشــت. البته تا وقتی که 
اعضای دیگر برجام به این مکانســیم متوســل نشوند. از 
ســوی دیگر، علی رغم تحریم های فراســرزمینی ایالات 
متحده علیه ایران، تهران می تواند تجارت بین المللی اش 
را ســامان دهد. به این ترتیب، در تاریخ 18 اکتبر تحریم 
تسلیحاتی ایران برداشته می شود و تهران می تواند به خرید 

تسلیحات از کشور های دیگر بپردازد.
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معاون فنی گمرک ایران:

۳۰۰ هزار تن برنج در صف تخصیص ارز قرار دارند
معــاون فنی گمرک ایران با اعلام آخرین وضعیت موجودی 
و ترخیــص برنج های وارداتی توضیح داد که مطابق اســناد 
و مدارک ارائه شــده، در حال حاضــر 300 هزار تن برنج در 
صف تخصیص ارز قرار دارند که بخشــی از آن با مشــکل 
عدم انتقال مالکیت کالا به دلیل عدم انتقال ارز مواجه است.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، مهرداد جمال 
ارونقی در رابطه با آخریــن وضعیت ترخیص برنج های دپو 
شده در آستانه پایان مهلت ترخیص این کالا از گمرک )اول 
شــهریور( با اشــاره به جزئیات آماری اظهار کرد: از ابتدای 
امســال تا کنون بیش از 3۹2 هزار تن با ارزشی معادل 355 
میلیون دلار واردات قطعی برنج انجام شده است؛ به عبارتی 
این حجم برنج با انجام تشــریفات گمرکی و پرداخت حقوق 

ورودی از گمرک ترخیص قطعی شده است.
وی با اشــاره به موجودی برنج های ترخیص نشــده، گفت: 
طبــق آمار و مدارک ارائه شــده در حال حاضر بیش از 150 
هزار تن برنج به گمرک اظهار شده که در صف تخصیص ارز 
و انجام تشــریفات گمرکی قرار دارد و مشکل ارز آنها هنوز 
حل نشده اســت. از سوی دیگر 150 هزار تن دیگر هنوز به 
گمرک اظهار نشــده؛ چراکه آنها هم مشکل تامین ارز داشته 
و حتی بخشی هنوز اسناد مالکیت ندارند. همچنین 50 هزار 
تن دیگر که قبلا در گروه 1 قرار داشت تامین ارز شده و باید 
در اختیار شرکت بازرگانی دولتی یا ستاد تنظیم بازار قرار می 
گرفت که فعلا تحویل نشده و در شرف اقدام لازم قرار دارد.

واردات ۷42 هزارتن برنج وارداتی تاکنون
ارونقی با اشــاره به اینکه در این حالت حدود 350 هزار تن 

برنج ترخیص نشــده از گمرک وجود دارد که همراه با 3۹2 
هزار تنی که تاکنون ترخیص شــده به حدود ۷42 هزار تن 
از ابتدای ســال جاری تا کنون می رسد، افزود: این در حالی 
است که در مدت مشابه ســال قبل 8۹1 هزار تن با ارزشی 

معادل ۹50 میلیون دلار واردات قطعی برنج داشــته ایم که 
20 درصد بیشتر از امســال بوده است. به عبارت دیگر سال 
قبل در این مدت 8۹1 هزار تن برنج ترخیص شــده بود ولی 
امســال فقط 3۹2 تن برنج تاکنون ترخیص شــده است که 

البته این تنزل، تحت تاثیــر توجه به وضعیت تولید داخل و 
کاهش واردات در این کالا قرار دارد.

موانع ترخیص برنج کجاست؟
معاون فنــی گمرک در ادامه به موانــع ترخیص برنج های 
مانده در گمرک اشاره کرد و گفت: در حال حاضر دو مشکل 
اصلی درباره دپوی برنج های وارداتی وجود دارد که موضوع 
اول به برنج هایی که در صف تخصیص ارز قرار دارند برمی 
گردد. این در حالی اســت که گمرک نمی تواند تا زمانی که 
برای برنج تامین ارز نشــده و اعلامیه تامین ارز آن را ندارد 
نســبت به ترخیص اقدام کند. با این حال اعلام مســئولان 
بانــک مرکزی از این حکایت دارد کــه تمام برنج هایی که 
درخواســت تخصیص ارز آنها مربوط به ســال قبل است در 

صف تخصیص ارز قرار دارد و تامین ارز خواهد شد.
وی ادامه داد: اما یکی از مشــکلات اصلی در رابطه با برنج 
های در صــف تخصیص ارز به موضوع عدم انتقال اســناد 
مالکیت برمی گردد؛ به طوری که قســمتی از برنج هایی که 
در صــف تخصیص ارز هم قرار دارند، با توجه به عدم انتقال 
ارز به حســاب فروشــنده خارجی هنوز انتقال مالکیت اتفاق 
نیفتاده است.این مقام مســئول در گمرک ایران با اشاره به 
شــروع ممنوعیت فصلی ترخیص برنج از اول شــهریور ماه 
ســال جاری گفت: زمان این ممنوعیت اول مرداد بود که با 
تصمیم ســتاد تنظیم بازار تا اول شهریور تمدید شد ولی در 
صورتی که از این تاریخ ممنوعیت اعمال شــود عملا بیش 
از 300 هزار تن برنج دپو شــده و رسوبی خواهیم داشت که 

مجوز ترخیص ندارند.

5٠ هکتار از بستر رودخانه اسماعیل آباد 
آزادسازی می شود

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای خراســان رضوی گفت: 50 هکتار از بســتر رودخانه 
اسماعیل آباد آزادسازی و تا کشف رود ادامه خواهد داشت. 

به گزارش »صبح امروز« محمد علایی در نشســت خبری امروز در رابطه با بازگشــایی 
کال اســماعیل آباد، اظهار کرد: مشکلی که  در طی سال های اخیر در این منطقه پیش 
آمده این اســت که شرکت آب منطقه ای در طی سال های گذشته به وظایف خود عمل 

نکرده و همین امر منجر شده تا کال، توسط افراد حقیقی و حقوقی  تصرف شود.
وی افزود: در قســمت غرب این کال، تأسیســات صنعتی سنگین احداث شده است. هر 
چه به سمت شــرق رفته و وارد روستای اسماعیل آباد می شــویم رودخانه توسط افراد 
مختلف تصرف شــده و وضعیت نامناسبی دارد. وضعیت نامناسب این کال از چند جهت 
مورد توجه اســت، نخست مسئله سیلاب است که ســال گذشته و امسال در این زمینه 

مشکلاتی داشتیم. 
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای با بیــان اینکه »همکاران ما حریم و بســتر رودخانه 
اســماعیل آباد را سال گذشته مشخص کردند که طول کال 6525 متر و مساحت بستر 
رودخانه نزدیک 50 هکتار اســت« تشــریح کرد: در داخل رودخانه 1۷2 واحد مسکونی 
بنا شــده که بین 10 تا 15 درصد این منازل در داخل رودخانه هســتند. درواقع وظیفه 
آب منطقه ای اســت که بستر رودخانه را پاکسازی و رفع تصرف کند، اما پیگیری مسائل 
اجتماعی مربوط به حوزه های دیگر است. بازگشایی کال اسماعیل آباد از فردا آغاز خواهد 
شد و مساحت های تصرف نشده لایروبی می شوند و بستر رودخانه نیز که سرشار از انواع 

پسماند است با کمک شهرداری پاکسازی خواهد شد.
وی ادامه داد: به افرادی که بستر رودخانه را تصرف کرده و واحد مسکونی ساخته اند یک 
ماه فرصت داده می شــود تا این بستر را تخلیه کنند در این فاصله شهرداری به افرادی 
که جزو افراد آســیب دیده اجتماعی بوده و توان اقتصادی مناســبی ندارند کمک خواهد 
کرد. نکته اینجاست کسانی که حاضر به همکاری در این زمینه نباشند بعد از بازگشایی 
رودخانه علیه آن ها شکایت کیفری و حقوقی انجام خواهد شد و بایستی اجاره مدت زمان 

تصرف بستر رودخانه را پرداخت کنند.
مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای اســتان با بیان اینکه »50 هکتار از بســتر رودخانه 
اســماعیل آباد آزادسازی خواهد شد و تا کشــف رود ادامه خواهد داشت. اراضی مازاد در 
اختیار شــهرداری قرار می گیرد تا پارک بســیار زیبایی برای مردم اسماعیل آباد ساخته 
شــود« گفت: شرکت آب منطقه ای جز انجام وظایف قانونی چشم داشتی به اراضی ندارد 
و اراضی با بهای حداقل ممکن در اختیار شــهرداری قرار می گیرد تا پارک خوبی ساخته 

شود. 

تغییر نرخ نان پذیرفته نیست
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری خراسان رضوی گفت: تغییر نرخ نان از سوی 
کارگروه تنظیم بازار قابل پذیرش نیســت و بازرسان موظف هستند با متخلفان برخورد 

قانونی داشته باشند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، علی رسولیان در نشست کارگروه ستاد تنظیم 
بازار خراســان رضوی اظهار کرد: پیش از این کارگروه تنظیم بازار، قیمت نان در استان 
را بیشــتر از نرخ سایر اســتان ها تصویب کرده بود؛ بنابراین تغییر نرخ از سوی آنان قابل 
پذیرش نیســت و بازرسان موظف هستند با متخلفان برخورد قانونی داشته باشند. گفتنی 
است عرضه نان با آرد و قیمت آزاد در حال پیگیری است ولی تاکنون ابلاغیه ای در این 

زمینه به استان ارسال نشده است.
معاون بازرگانی و توســعه تجارت ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی نیز 
در این نشســت گفت: برخی نانوایی ها اقدام به افزایش خودســرانه قیمت نان کرده اند؛ 
بنابراین به بازرسان اتحادیه نانوایان تذکرات لازم داده شد تا مانع از تغییر نرخ نان شوند 
و نانوایان را توجیه کنند که تا زمان اعلام تغییر نرخ حق هیچ گونه افزایش قیمت ندارند.
علی غفوری مقدم عرضه خارج از شــبکه آرد و وجــود نانوایی های غیرمجاز را از دیگر 
موارد تخلف صنف خبازان دانســت و افزود: به اتحادیه نانوایان مشهد تذکر داده شد که 

اطلاع رسانی وسیعی در زمینه رعایت نرخ مصوب انجام دهد. 

امسال به سوخت بیشتری برای تامین برق 
در شبکه نیاز خواهد بود 

مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خراسان گفت: میزان رشــد برق در هر سال به طور 
متوســط هفت درصد اســت، بر این اساس پیش بینی می شــود در زمستان سال جاری 
متناســب با رشــد مصرف برق به یک میلیون متر مکعب سوخت بیشتر از پارسال برای 

نیروگاه ها در حوزه سه استان خراسان نیاز داشته باشیم.
به گزارش »صبح امروز« بر اساس گزارش روابط عمومی شرکت برق منطقه ای خراسان، 
رضا ریاحی در نشســتی که به منظور برنامه ریزی برای تامین سوخت نیروگاه های برق 
با حضور نمایندگان اســتانداری، دادستانی، شــرکت تولید و پخش فرآورده های نفتی، 
شرکت گاز خراســان رضوی و شرکت تولید نیروی برق خراسان برگزار شد، با تاکید بر 
لزوم برنامه ریزی از هم اکنون برای تامین ســوخت مورد نیاز نیروگاه های برق در ســال 
جاری، اظهار کرد: برای حل برخی مســائل در استان لازم است هماهنگی های لازم با 
مدیران ارشــد در حوزه های مختلف در سطح ملی صورت گیرد و از ظرفیت های استانی 

و هماهنگی بین دستگاه ها نیز استفاده لازم به عمل آید. 
وی با اشــاره به سه پیشنهاد مشخص در این زمینه تصریح کرد: یکی از راهکارها برای 
تامین سوخت مورد نیاز نیروگاه های برق در استان این است که با دیسپاچینگ های ملی 
گاز و برق در ســطح کشور جلساتی برگزاری کنیم و هماهنگی های لازم از هم اکنون و 
قبل از شروع فصل ســرما صورت گیرد. مسیر دیگر برای تامین گاز، استفاده از ظرفیت 
کشورهای همسایه نظیر ترکمنستان است که باید از ظرفیت های بخش خصوصی در این 
زمینه بهره برد. یکی دیگر از مســیرهای پیش رو، بهره برداری حداکثری از ظرفیت های 

استان در جهت تقویت ناوگان حمل و نقل برای سوخت رسانی به نیروگاه ها است.
در ادامه حمید موســوی، معاون بهره برداری شرکت برق منطقه ای خراسان، عنوان کرد: 
باید توجه داشت تامین ســوخت نیروگاه ها اهمیت بسیار زیادی داشته و حل مسائل آن 
نیازمند تعامل اســت. واحدهای مسئول در استان های خراسان شمالی و جنوبی نیز باید 
پیش بینی های لازم برای تامین ســوخت نیروگاه های خود را از هم اکنون به عمل آورند. 
در چند ســال اخیر پایداری شبکه در زمســتان به دلیل کمبود سوخت، مورد توجه ویژه 

قرار گرفته است. 
در بخش دیگری از نشســت هاشــم مرتضوی، مدیرعامل شــرکت تولید نیروی برق 
خراســان، تصریح کرد: باید توجه داشت نیروگاه های کشور بر مبنای مصرف گاز طراحی 
و خریداری شــده و گازوئیل تنها یک سوخت اضطراری برای آن به شمار می رود. اثرات 
منفی مصرف این ســوخت در تعمیرات و نگهداری واحدهای نیروگاهی خود را نشــان 

می دهد.
وی افزود: در تابســتان این عذر پذیرفته اســت که به دلیل مصرف بالای برق، برخی 
محدودیت ها در مصرف برق اعمال شــود، اما با وجود 5000 مگاوات ظرفیت نصب شده 
و پایین بودن میزان مصرف برق در زمستان، پذیرفته نیست که به دلیل کمبود سوخت، 
دچار محدودیت یا خاموشــی در برق رســانی به مردم در زمستان شــویم. این جلسات 

هم اندیشی برای پیش بینی و مدیریت مناسب سوخت در زمستان است. 
مرتضوی، خاطرنشــان کرد: پیشــنهادی که در خصوص حذف بازار برق برای مدیریت 
مصرف سوخت در ایام زمستان ارئه شده نیز کارآمد نیست. لازم است در ایام زمستان در 
بازار برق به گونه ای کار شود که با توجه به کمبود سوخت بتوان نیاز سوختی نیروگاه های 
بــا راندمان بالا را تامین کرد و بــرای نیروگاه هایی که به این دلیل در ســرویس قرار 

نمی گیرند، جبران خسارت صورت گیرد.

خبر

»صبح امروز« به چرایی افت بازار بورس و تبعاتی که بر زندگی افراد دارد، می پردازد؛

بورس، منبعی برای تحقق منافع دولت
تا چنــد وقت پیش دولت 

ی
سو
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نه 
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بــه  را  مــردم 
سرمایه گذاری در بازار 
بورس ترغیب کرده و 
تأکید بــه ثبات در این 
با  اکنون  اما  داشت،  بازار 
توجه به شــرایطی که در 
بازار بورس به وجود آمده، 
مدیر اطلاع رســانی این 
ســازمان مطرح کرده که 
»مردم نباید انتظار داشته 
باشند که همیشــه در بورس سود کنند«. از 
ســوی دیگر نیز فروش اوراق سلف نفتی به 
تعویق افتاد که برخی این اقدام را بازی دولت 
می داننــد و اظهار دارند کــه دولت به برخی 
افراد حقوقی خود دســتور داده صف فروش 
میلیاردی به راه بیندازند تا بازار ریزش کند و 
مردم وارد بازار بورس شــوند و به ســرعت 
سهام خود را بفروشند. سپس دوباره به همان 
افراد دســتور می دهــد وارد بازار شــوند تا 
شاخص رشد کند و این بار مردم سهام خود را 
با قیمت بالاتری خریداری کنند که این یک 

بازی دوسر سود برای دولت است.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« اتفاقاتی 
کــه در هفته جــاری در بــورس رخ داد دو 
دلیل داشــت یک دلیل آن اخبار منتشر  شده 
درخصوص اوراق بهادار بود و این امر بر نظر 
افرادی که قصد خرید اوراق بهادار داشــتند، 
تأثیر گذاشت، دلیل دیگر این موضوع پیش رو 
بودن انتخابات در آمریکا اســت، شایع شدن 
افت بازار بورس تحــت تأثیر این انتخابات. 
از سوی دیگر سیاست های دولت با برداشت 
مــردم از بــورس همزمان شــد، دلیل این 
برداشــت نیز رواج شــایعاتی است مبنی بر 
این که  بازار بورس در شهریور دچار التهاب 
خواهد شد و این موضوع از اشکالات دولت 

در مدیریت زمانی سیاست های خود بود.
 در این راســتا به سراغ علی کاشمری، استاد 
گروه اقتصاد دانشگاه تهران رفتیم تا دلایل 
و تبعــات این وضعیت را مورد بررســی قرار 

دهیم.
فروش اوراق نفتی سیاستی نا پخته بود

وی توضیح می دهد: سیاســتی که دولت در 
خصوص فروش اوراق نفتی در پیش گرفت 
مبنــی بر اینکــه در ابتدا اعلام شــد مردم 
می توانند از طریق »سامانه نیما« اوراق نفت 
را خریداری کنند و این اوراق ســود بســیار 
خوبی دارد، سیاستی ناپخته بود؛ چراکه پس 

از آن مشــخص شد که فروش این اوراق به 
صورت آزاد خواهد بود.

کاشمری با بیان اینکه »دولت پس  از اعلام 
این طرح بیان کــرد که هر زمان قیمت این 
اوراق افزایش یافت، مردم می توانند آن را با 
قیمت بالاتر بفروشند. درواقع هدف دولت از 
این اقدام، تأمین بودجه خود بود« می افزاید: 
درواقع نــگاه دولت به این طــرح نگاهی با 
منافع دولتی بود نه بــرای منافع مردم. پس 
از ایجاد چنین شــرایطی انتقاد هایی مبنی بر 
همیــن موضوع؛ یعنی عــدم توجه به منافع 
ملت بر دولت وارد شــد که دولت در جواب 
این انتقــاد از اعطای ســود 1۹ درصدی به 

مردم سخن گفت.
اجباری بودن خرید اوراق نفتی برای 

شرکت ها
این اقتصاددان ابراز می کند: مشکل این طرح 
از زمانی آغاز گشت که جزئیات آن مشخص 
شد. درواقع به شــرکت های سرمایه گذاری، 
ســیگنالی داده شد که مبنی بر اینکه احتمال 
دارد در آینــده دولت آنان را موظف به خرید 
اوراق نفتــی کند و این شــرکت ها به دلیل 
اینکه مجبور هســتند با دولت تعامل داشته 
 باشند و پول خود را تأمین کنند، ممکن است 
بسیار سریع و عجولانه بخشی از منابع خود 
را آزاد کنند؛ بنابراین یکبــاره مقادیر زیادی 
سهام عرضه می شــود و درصف فروش قرار 

می گیرد.
وی با بیان اینکه »در مشــکلات اخیر بازار 
بــورس نه آمریکا ، نه مردم و نه شــرکت ها 

مقصــر بودنــد« اظهــار می کند: سیســتم 
جایگزین ســرمایه گذاری از طریق دولت به 
مردم معرفی شد که بستر مشخصی نداشت 
و هنوز هم به ســرانجام نرسیده است؛ زیرا 
نمایندگان مجلس نیز با این موضوع شــدیداً 
مخالفــت کرده اند و بنده نیز بعید می دانم که 

چنین طرحی به این شکل اجرایی شود.
زیان 30 درصدی دولت به مردم

این استاد دانشگاه با تأکید بر اینکه دولت در 
هفته اخیر باعث شــد که حداقل 30 درصد 
دارایی های مردم با افت ارزش مواجه شــود، 
در بحث سرمایه گذاری،  خاطرنشان می کند: 
بازار هایی هســتند که به موازات بازار بورس 
عمل می کننــد، اما تا زمانی که هیچ بازاری، 
مــوازی بازار بــورس برای مــردم جذابیت 
نداشته باشد، تمایلی به سرمایه گذاری در آن 

نخواهند داشت .
بیشتر مردم معنای سهام داری را 

نمی دانند
وی در خصــوص صحبــت اخیــر مدیــر 
اطلاع رســانی ســازمان بورس مبنی انتظار 
نابجــای مردم از ســود همیشــگی از بازار 
بورس می گویــد: اتفاقی در بــازار بورس و 
اوراق بهادار ما افتــاد که مقصران آن دولت 
و وزارت اقتصاد بودند؛ چراکه وزارت اقتصاد 
بــرای اینکه بخش هایــی از عملکرد خود را 
منتشــر کند به همه مردم کد بورســی داد، 
این اقدام هیچ اشــکالی ندارد، اما پرســش 
اینجاســت آیا تمام افرادی که کد بورســی 
دریافت کردند از آموزش های لازم برخوردار 
بودند و می دانستند که سهام داری یعنی چه؟ 
در گذشته از افرادی که می خواستند به آنان 
کد بورســی ارائه شود، آزمون گرفته می شد، 
اما اکنون چنین چیزی وجــود ندارد و افراد 
برای تمام اعضای خانواده خود در هرســنی 
و با هر میزان ســواد و بدون داشــتن سواد 
بورسی، کد بورســی دریافت می کنند. چنین 
اقدامی نشــانگر این است که دولت نتوانسته 
راهکار درســتی برای این موضوع در اختیار 

افراد قرار دهد.
کاشــمری تصریح می کنــد: از آنجایی که 
بــازار بورس در یک  ســال اخیر ســود دهی 
بســیار خوبی داشــت، نگاه مردم نسبت به 
آن مانند طلا و دلار نگاهی ســرمایه ای شد. 
اکنون دوره ای اســت که این موارد می توانند 
سود دهی بســیار خوبی در کوتاه مدت داشته  
باشند در صورتی که از لحاظ اقتصادی مردم 
باید به سرمایه گذاری در بورس اوراق بهادار 

اشراف داشــته  باشــند و این موضوع را نیز 
دولت باید به آنان اطــلاع می داد و آن ها را 

راهنمایی می کرد.
به گفته این استاد دانشگاه، وقتی تولید کشور 
دچار مشــکل است و سیاســت های موازی 
دولت در بازار های مختلف نیز متناقض است، 
مردم از هر فرصتی استفاده می کنند تا دارایی 
خود را بهتر کرده و یا ارزش آن را حفظ کنند، 
این دارایی می تواند طلا، دلار و یا هرکالای 

دیگر باشد.
تبعات زیان مردم در بورس

این اقتصا ددان در خصوص تبعات زیان دهی 
مــردم در بازار بــورس می گویــد: در یک  
سال اخیر بودجه بســیاری از افراد بر اساس 
فعالیت آنان در بورس تأمین می شد، یکی از 
راه هایی که در اقتصاد کشــور هایی که رکود 
تورمــی وجود  دارد، این  اســت که از طریق 
سیاســت هایی بخش تقاضا را تقویت کنند تا 
آن سیستم از رکود خارج شود. درواقع چنین 
سیاســت هایی که شــامل پرداخت یارانه و 
وام بدون ســود به مردم است، باعث ایجاد 
تورم درکشــور می شــود. دولت بــا اعطای 
ســهام عدالت به مردم بازار را سود ده جلوه 
داد، اما اکنــون که مردم با زیانی حداقل 30 
درصدی مواجه شــدند، تقاضای آنان نیز به 
همین میــزان در بازار کاهــش پیدا می کند 
و بــه عبارتی همان میــزان رکود در بازار به 
وجود می آید و اعتماد مردم نیز از دولت سلب 

می شود. 
وی می افزایــد: زمانی که مــردم پولی برای 
خرید نداشــته باشند سرمایه خود را از بورس 
خارج می کنند و در این صورت دیگر درآمدی 
از این راه نخواهند داشت و به جای آن دلار، 
طلا و سکه خریداری کرده و آن را در گوشه 
خانه بلااستفاده می گذارند و بخش دیگری از 
پول در ایــن مرحله از چرخه اقتصادی خارج 

می شود.
تبلیغات دولت؛ عامل گرایش مردم به 

بازار بورس 
کاشــمری می گویــد: از آنجا کــه دولت در 
گذشــته تبلیغ زیادی برای سرمایه گذاری در 
بورس اوراق بهادار انجام داد، مردم نســبت 
به آن اقبال پیدا کردند؛ بنابراین مدیریت این 
بازار بر عهده دولت اســت و نمی توان مردم 
را به دلیل ایجاد مشــکلاتی که در رابطه با 
ایــن بازار به وجود آمده، مــورد مواخذه قرار 
داد. درواقع باید به مردم آموزش داد و با ذکر 
دلیل ریســک های این بازار را شــرح داد در 

این صورت بهتر و راحت تر می توانند در مورد 
نحوه ســرمایه گذاری خود اعم از بلند مدت یا 
کوتاه مــدت تصمیم بگیرنــد. هر چند که در 
حال حاضر برای گفتن این سخنان بسیار دیر 

است، اما گفتن آن بهتر از نگفتن آن است.
بی اعتمادی مردم نسبت به دولت و بازار 

بورس
این اقتصاددان با بیان اینکه »دولت هر چقدر 
که بــه مردم بگوید این بازار دارای »حباب« 
اســت و ایــن حبــاب بــه زودی می ترکد، 
نمی تواند اعتمــاد آن ها را به خود جلب کند؛ 
زیرا میــزان تجویز های غلط دولت به قدری 
زیاد بوده  که این اطمینان را از مردم ســلب 
کرده  است« بیان می کند: چیزی به نام حباب 
معنایی ندارد؛ زیرا افزایــش قیمت ارز، طلا 
، دلار، مــواد غذایی و ســایر اجناس حباب 
نیســت، بلکه افزایش تقاضا است؛ بنابراین 
نمی تــوان این بار روانــی را در مردم ایجاد 
کرد که این افزایش قیمت حباب است و این 
اقدام برای دولت بسیار گران تر تمام می شود. 
درواقع مردم دیگر هیچ اعتمادی نســبت به 
این بازار به عنوان بازار مولد نخواهند داشت.
کاشــمری توضیح می دهد: در بــازاری که 
شــرکت ها روبه تعطیلی رفته و تعدیل نیرو 
دارند، دولت دارای مشکلات اقتصادی است 
و وضعیت »بیماری کرونا«  شرایط را حاد تر 
کرده . درنتیجــه افراد بــرای تبدیل دارایی 
خود دســت به هرکاری می زنند و در بورس 
نیز ســرمایه گذاری می کنند؛ به همین دلیل 
لازم اســت که دولت قبل از انجام هر اقدام 
اقتصادی، بر  روی آن کار کارشناســی انجام 

 دهد و سلیقه ای عمل نکند.

اتفاقاتی که درهفته 

جاری در بورس رخ داد دو 

علت داشت یک دلیل آن اخبار 

منتشر شده در خصوص اوراق 

بهادار  بود و این امر بر روی 

نظر افرادی که قصد خرید 

اوراق بهادار داشتند تاثیر 

گذاشت، دلیل دیگر پیش رو 

بودن انتخابات در آمریکا 

است و شایع شدن این بحث که 

بورس دچار افت خواهد شد

از راه هایی که در اقتصاد 
کشور هایی که رکود تورمی 
وجود  دارد، این  است که از 
طریق سیاست هایی بخش تقاضا 
را تقویت کنند تا آن سیستم از 
رکود خارج شود. درواقع چنین 
سیاست هایی که شامل پرداخت 
یارانه و وام بدون سود به مردم 
است، باعث ایجاد تورم درکشور 
می شود. دولت با اعطای سهام 
عدالت به مردم بازار را سود ده 
جلوه داد، اما اکنون که مردم 
با زیانی حداقل 3۰ درصدی 
مواجه شدند
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١۲55 تن بستری شدند

ســخنگوی وزارت بهداشت از شناســایی 224۷ مورد جدید کرونا در کشور طی 24 ساعت 
گذشته خبر داد.

دکتر سیماسادات لاری گفت: از دیروز تا امروز 2۷ مرداد 13۹۹ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، دو هزار و 24۷ بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ در کشور شناسایی شد که یک هزار 

و 255 نفر از آنها بستری شدند.
وی ادامه داد: مجموع بیماران کووید1۹ در کشور به 345 هزار و 450 نفر رسید.

لاری گفت: متاســفانه در طول 24 ساعت گذشته، 165 بیمار کووید1۹ جان خود را از دست 
دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 1۹ هزار و 804 نفر رسید.

سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تا کنون 2۹۹ هزار و 15۷ نفر از بیماران، بهبود 
یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

بــه گفته وی، 3۷۷3 نفر از بیماران مبتلا به کووید1۹ در وضعیت شــدید این بیماری تحت 
مراقبت قرار دارند.

وی افزود: تا کنون دو میلیون و 88۷ هزار و ۹38 آزمایش تشــخیص کووید1۹ در کشــور 
انجام شده است.

لاری با اشاره به اســتان های در وضعیت قرمز کرونا گفت: استانهای مازندران، تهران، قم، 
گلستان، خراسان شمالی، اردبیل، اصفهان، البرز، خراسان رضوی، کرمان، سمنان، آذربایجان 

شرقی، مرکزی، یزد و گیلان در وضعیت قرمز قرار دارند.
وی همچنین درباره اســتانهای در وضعیت هشــدار گفت: همچنین استانهای فارس، ایلام، 
لرســتان، هرمزگان، زنجان، قزوین، آذربایجان غربی، بوشهر، همدان، چهارمحال و بختیاری 

و کهگیلویه و بویر احمد هم در وضعیت هشدار قرار دارند.
سخنگوی وزارت بهداشت توضیحاتی در خصوص وضعیت بیماری در استان کرمان ارایه داد 
و گفت: این اســتان از جمله استانهایی بود که در زمان شیوع این بیماری، به نسبت بسیاری 
از اســتانهای دیگر، خیز ضعیف تری را تجربه کرد و از اســفند ماه تا اواسط خرداد ماه شاهد 
پایداری نســبی در موارد ابتلا و بستری ناشــی از کرونا در این استان بودیم. اما متاسفانه از 
نیمه خردادماه یک خیز شــدید در موارد ابتلا و بســتری روزانه در این استان صورت گرفت؛ 
به طوری که تعداد موارد ابتلا و بستری از 15 تیر تا اواسط مردادماه به بیشترین میزان خود 

از زمان شیوع بیماری رسید.
وی گفت: گرچه طی روزهای گذشــته تا حدی از شدت ابتلا و بستری ناشی از کرونا در این 
اســتان کاسته شده، اما همچنان شرایط در اغلب شهرستانهای این استان حساس، ناپایدار و 
نگران کننده اســت؛ به طوری که اکنون 11 شهرســتان در وضعیت قرمز و هفت شهرستان 

در وضعیت هشدار قرار دارند.
لاری میانگین اســتفاده از ماسک در استان کرمان را 81 درصد اعلام کرد و گفت: بیشترین 
میزان اســتفاده از ماسک در شاغلین ادارات، موسسات و بانکهای استان و کمترین میزان در 
وسایل نقلیه عمومی است. همچنین میزان رعایت پروتکل های بهداشتی در اصناف و اماکن 

عمومی 86 درصد است.
وی با اشــاره به اینکه از تاریــخ 15 مرداد تا کنون 80 مورد از صنــوف متخلف در رعایت 
پروتکلهای بهداشــتی به مراجع قضایی معرفی شــدند، افزود: در همین بازه زمانی ۷2 مورد 
از اماکن مذکور به علت عدم رعایت پروتکلها پلمب شــدند. در مجموع امیدواریم با استفاده 
جدی تر از ماســک و رعایت پروتکل ها، شــاهد خروج شهرستانهای این استان از وضعیت 

قرمز و هشدار باشیم.
لاری گفــت: فراوش نکنیم وضعیت اکنون بیماری در کشــورمان بازخورد نوع رفتار ما طی 
هفته های گذشــته است؛ امیدواریم با تقویت و تداوم عزم و اراده خود در رعایت پروتکل ها 
و بویژه سه اصل شست و شوی مداوم دست ها، رعایت فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از 

ماسک شاهد شکست زنجیره انتقال بیماری در کشور باشیم.

خطر ابتلا به کرونا در جوانان سیگاری هفت 
برابر دیگران است

نتیجــه یک مطالعه جدید نشــان می دهد، جوانانی که هم ســیگار معمولی و هم ســیگار 
الکترونیکی می کشند، خطر ابتلا به کووید-1۹ در آنها هفت برابر غیرسیگاری ها است.

ایرنا نوشت: به گزارش پایگاه اینترنتی هلث، محققان دانشکده پزشکی دانشگاه »استنفورد« 
در کالیفرنیــا در ایــن مطالعه جدید حدود چهار هزار و 351 نوجوان 13 تا 24 ســاله را مورد 

بررسی قرار دادند.
تقریبا نیمی از افراد شرکت کننده در این مطالعه گزارش دادند که آنها یا روزی سیگاری بوده 
اند و یا هنوز هم ســیگار می کشــند. محققان بعد از تجزیه و تحلیل این نتایج متوجه شدند، 
نتیجــه مثبت آزمایش کرونا در افرادی که 30 روز قبل از این آزمایش ســیگار الکترونیکی 
مصرف می کردند، پنج برابر افرادی بود که ســیگار نمی کشــیدند. درحالی که این خطر در 

افرادی که هم سیگار الکترونیکی و هم سیگار معمولی می کشیدند، هفت برابر بیشتر بود.
محققان با اســتناد به اینکه افراد سیگاری در معرض افزایش مواجهه با نیکوتین و سایر مواد 
شــیمیایی موجود در ســیگار قرار دارند، گفتند که یک توضیح محتمل که در این رابطه می 

توان ارائه داد این است که این مواد تاثیر منفی بر عملکرد ریه دارند.
یک توضیح احتمالی دیگر می تواند این باشــد که افراد سیگاری مرتب به صورت و به ویژه 
دهان خود دســت می زنند و ســیگار را میان هم رد و بدل می کننــد. این تحقیق در واقع 
تاییدی است بر یک ســری شواهد که نشان می دهد کشیدن سیگار الکترونیکی با افزایش 

خطر برای سلامتی ارتباط دارد.
این مطالعه در مجله Adolescent Health منتشر شده است.

خبر

گفت وگوی »صبح امروز« با قهرمان چهار دوره پیست موتور سواری کشوری؛

سگی بدن نیمه جانم را به آبادی کشاند
در حالی کــه عقربه های 
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ساعت روایتگر 16و 30 
سمت  به  است  دقیقه 
آوینی  شــهید  محله 
می روم تا به کوچه شهید 
شفیعی آدرس مورد نظرم 
الآن  بــه  تــا  برســم. 
با  متعددی  گفت وگوهای 
افراد مختلفی داشته ام، اما 
این بار جنس این گفت وگو 
متفاوت اســت. فردی که 
این بار به سراغش می روم اگر چه معلول ضایعه 
نخاعی اســت و شــاید تفاوت هایی با دیگر 
هم نوعان خود دارد، اما تعریف هایی از »حسن 
اسدی« شنیده ام که باور کردنی نیست برای 
همین تصمیم گرفته ام تا به دیدن فردی که در 

موردش شنیده ام بروم.
به محل مورد نظر که می رســم با راهنمایی 
یکی از مددکاران سابقی که با اسدی همکار 
بوده وارد خانه اش می شــوم. با رویی خوش 
رسم مهمان نوازی را اجابت می کند. کمی محو 
خانه کوچک، اما گرم و صمیمی اش می شوم 
دیوار روبه  رو و پشت ســرم با تقدیرنامه های 
مختلــف تزئین شــده، با اینکه با چشــمان 
خودم رتبه های برترش را در مســابقات شنا، 
موتورسواری و... می بینم، اما بازهم درک این 
موضوع که چگونه با وجود محدودیت هایش 
توانســته این افتخارات را کســب کند، برایم 

کمی مشکل است.
از خون گرمی و احترامش به مهمان هم زیاد 
شنیده بودم قبل از اینکه ما وارد شویم بساط 
میوه و دمنوش برای پذیرایی از مهمانانش را 
آماده کرده بود، به قدری حلال و حرام برایش 
مهم اســت که حتی میوه هم به اندازه تعداد 
نفــرات تهیه کرده بود، راســتش را بخواهید 

در مدت زمانی  کــه در حال گفت وگو بودیم 
لحظاتی یادم می رفت که دچار معلولیت ضایعه 
نخاعی است زیرا مهارت ها و امیدش به زندگی 

به قدری زیاد بود که غیر قابل توصیف است.
7 ساعت زیر پل اتوبان نیشابور-مشهد 

بیهوش افتاده بودم
از اســدی می خواهم خودش را برایم معرفی 
کند و بگوید چه شــد که نخاعش آسیب دید 
برایم تعریف کرد که »3۷ ســال سن دارم و 
در روستای »چشمه خســرو« نیشابور متولد 
شدم. سال 84 که از خدمت سربازی مرخصی 
گرفته بــودم و هفته اول ازدواجــم نیز بود با 
موتورسیکلت به سمت روستا می رفتم که در 
اتوبان نیشابور- مشهد تصادف کردم، وزرات 
راه و شهرســازی در حال احداث پلی بود، اما 
علائمی در مسیر وجود نداشت و زیر پل افتادم 
و از هشت شب تا ســه صبح همان جا افتاده 

بودم« .
سگی بدن نیمه جانم به سمت آبادی 

کشاند
می دانم کــه یادآوری ایــن صحنه ها برایش 
سخت اســت، اما با این وجود ادامه می دهد: 
»پنج مهره کمرم شکســت ســر و کتفم نیز 
آسیب شدیدی دید و دچار خون ریزی شدم، اما 
خوشبختانه سرمای شدید هوا از خونریزی زیاد 
جلوگیری کرده بود. زمانی که به هوش آمدم با 
خدا عهدی بستم تا از آن وضعیت نجاتم دهد 
کمی بعد صدای سگی را از بالای پل شنیدم 
یک  لحظه ترســیدم از اینکه مبادا بدن نیمه 
جان مــن را تکه تکه کند، اما در عین ناباوری 
همان سگ از بالای بازویم را گرفت و تقریباً 
120 متر مرا به ســمت آبادی کشاند، من که 
می گویم آن سگ مأمور نجات من بود. زمانی 
که مرا به بیمارستان منتقل کردند  تقریباً پنج 
الی6 ماه در کما بودم و پزشکان از بهبود من 
قطع امید کرده بودنــد، اما با توکل بر خدا به 

زندگی بازگشتم«.
»زمانی که از بیمارســتان مرخص شده و به 
روستایم برگشتم اولین موضوعی که به شدت 
آزارم می داد زخم بسترهایم بود، به دلیل آنکه 
مدت زمان زیادی در بیمارســتان دراز کشیده 
بودم که به خانــواده ام اصرار می کردم اطراف 
من بالشــت بگذارند تا به واسطه آن ها بتوانم 
اندکی بشینم تا بتوانم جز سقف اطرافم را هم 

ببینم«.
سوار بر ویلچر، چاه قنات می کندم

»بعد از مدتی بیــکاری، غیرتم اجازه نمی داد 
برای مخارج زندگی از بقیه پول قرض بگیرم 
برای همین تصمیم گرفتم کار کنم. روز اولی 
که سوار ویلچر شــدم به این دلیل که تعادل 
نداشتم با طناب مرا به صندلی ویلچر محکم 
می کردند تا به زمین نیافتم. بعدش به ســراغ 

کارهای مختلف رفتم؛ بنایی کرده ام، خاک ریز 
شمرده ام همچنین چاه قنات نیز کنده ام. اوایل 
عده ای می گفتند تو که فلج هستی نمی توانی 
کار کنــی، اما با توکل بــر خدا و تلاش ثابت 
کــردم من هم با وجــود محدودیتی که دارم 

می توانم کار کنم«.
اولین معلولی هستم که حرکت های 

نمایشی با موتور چهارچرخ انجام می دهم
می خواهم کمی از افتخاراتش برایم بگوید که 
می افزاید: »چندین ســال اســت که در رشته 
بدنســازی کار و پنج رشته شــنا نیز فعالیت 
می کنم. در پیســت موتور ســواری کشوری 
چهار دوره قهرمان شدم و اولین نخاعی هستم 
که با موتور چهارچرخ حرکت های نمایشی را 
اجرا می کنم. مدرک جهانی مربوط به سازمان 
ملل متحد از جمله لوح های تقدیری است که 

گذاشته ام در کوزه تا آبش را بخورم«.
مسئولان طوری رفتار می کردند گویی 

وجود خارجی نداریم
 »از تمام افتخاراتی که به دســت آوردم فقط 
لوح تقدیرش برایم مانده شــاید باورتان نشود 
برای یادگیری و شرکت در مسابقات شنا فرش 
زیر پایم را فروختم، اما هیچ نهاد و ســازمانی 
حتی بهزیســتی و ســازمان ورزش و جوانان 
از من حمایتــی نکردند. به عنوان مثال وقتی 
مسابقات پیست موتور سواری برگزار می شد و 
زمان اهدا جوائز می رسید مسئولانی که برای 
تقدیر در محل مسابقات حضور پیدا می کردند 
فقط از افراد ســالم تقدیر می کردند گویی ما 
اصلًا وجود خارجی نداریم. دست آخر یک لوح 
تقدیر می دادند به نظر شما اسم این کار تبعیض 
نیست؟«.نمی دانستم چه بگویم تا مرهمی بر 
دردهای او و هم نوعانش باشــد. چرا نهادهای 
متولی در این حوزه کم کاری می کنند، راستش 

را بخواهیــد مــن هم دلگیر می شــوم  وقتی 
می بینم بعضی از مسئولان به این قشر که بین 
10 تا 15 درصد جمعیت ما را تشکیل می دهند 

بی توجهی می کنند.
مددکار ســابقی که همراه مــن به خانه آقای 
اسدی آمده برایم تعریف می کند: »زمانی که 
در آسایشگاه بودیم تمام بچه ها عاشق اسدی 
بودند، به قدری با محبــت و انرژی با بچه ها 
رفتار می کــرد و دلگرمی می داد که بعضی از 
آن ها چندین ســال اســت که هر مشکل یا 
گرفتاری دارند با او تماس می گیرند تا حالشان 

بهتر شود.«.
مهاجرانی که سال هاست ساکن ایران 
هستند از خدمات بهزیستی محروم اند

اســدی دوره های درمان سوختگی  حســن 
را در بیمارســتان امام رضــا)ع( گذرانده و در 
درمان زخم بستر هم مهارت دارد. برایم علت 
سکونتش در منطقه شهید آوینی را چنین شرح 
می دهد »یکی از دلایلی که در محله شــهید 
آوینی مستقر شدم این بود که بیشتر بتوانم به 
افراد ضعیف این منطقه کمک کنم. متأسفانه 
بعضی از افرادی که در این محله ساکن هستند 
مهاجرند و چون کارت آمایش ندارند، بهزیستی 

اصلًا حمایت نمی کند«.
»خیلی از بیماران حتی نمی توانند لوازم مورد 
نیاز مانند باند، چســب زخم، بتادیــن و... را 
تهیه کنند. خداوند را شــکر می کنم که گاهی 
می توانم این لــوازم را تهیه کرده و زخم های 
بستر برخی بیمارانی که حتی پزشکان از بهبود 

آن قطع امید کرده اند درمان کنم«.
در مورد وضعیت امرار معاش خود چنین شرح 
می دهد »بهزیســتی ماهیانه 500 هزارتومان 
به من حق پرستاری پرداخت می کند و برای 
تأمین زندگی شخصی و کمک به بیمارانی که 

گفتم هر کاری که باشد انجام می دهم«.
اســدی در انتهای گفت وگــو می گوید:» دلم 
می خواهد به هم نوعان خودم بگویم تســلیم 
نشوند خودشان را باور داشته باشند زیرا با وجود 
محدودیت هایی که دارند می توانند فرد مفیدی 
باشند. از مسئولان نیز تقاضا دارم به معلولان 
بها داد و حمایت کنند تا استعدادهای هم نوعان 
من شکوفا شــود« اسدی فردی بود که برای 
رســیدن به خواســته هایش از هیچ تلاشی 
فروگذار نکرده، تا یــادم نرفته بگویم صدای 
خوبی هم دارد قبــل از خداحافظی این بیت 
معروف را برایمان می خواند» گر نگهدار من آن 
است که من می دانم، شیشه را در بغل سنگ 
نگه می دارد«. گزارش های بعدی این روزنامه 
پیگیری های جذاب تری را  از پرونده »معلولان 

ضایعه نخاعی« برایتان روایت می کنیم.

آخرین اخبار کنکور 99

هشدار به کنکوری ها
معاون اجتماعی پلیس فتا ناجا هشــدار داد: افراد ســودجو با 
راه اندازی ســایت های جعلی و تبلیغات مختلف در فضای 
مجــازی مبنی بر » فــروش و واگذاری ســوالات کنکور« 

مترصد کلاهبرداری از متقاضیان هستند.
ایسنا نوشت: سرهنگ رامین پاشایی در تشریح این موضوع، 
اظهار داشت: با توجه به نزدیک شدن به ایام برگزاری کنکور 
سال 13۹۹ افراد کلاهبردار با طراحی پلت فرم های مجرمانه 
در فضای مجازی مدعی دسترسی و واگذاری سوالات کنکور 

به داوطلبان متقاضی هستند.
وی ادامه داد: با توجه بــه تقویم اجرای طرح های عملیاتی 
پلیس فتا در فضای مجازی ، متناســب با مناسبت ها و ایام 
خاص کارگروه های ویــژه ای در پلیس فتا ناجا و رده های 
استانی و شهرستانی ضمن رصد و پایش وقایع در حال انتشار 
در فضای مجازی ، در صورت مشاهده موارد مجرمانه با آنها 

برخورد می کنند.
ایــن مقام انتظامی خبــر داد: تاکنون تعــدادی افراد مجرم 
در اســتان های مختلف کشــور از جمله فارس، کردستان ، 
آذربایجان شــرقی، کرمانشاه و خوزســتان که با راه اندازی 
سایت ها و کانال هال مختلف در بستر شبکه های اجتماعی 
و تبلیغات فریبنده در این خصوص درصدد کلاهبرداری برای 

فروش سوالات کنکور بودند، شناسایی و دستگیر شدند.
معاون اجتماعی پلیس فتا ناجا تصریح کرد: با تجزیه و تحلیل 
فعالیت مجرمانه متهمان، مشــخص شد تمامی اقدامات این 
افراد صرفا کلاهبرداری محض بــوده و هیچ گونه مدارکی 
دال بر دسترســی آنان به سوالات کنکور سال 13۹۹ محرز 

نشده است.
سرهنگ پاشایی در ادامه به شیوه کلاهبرداری این مجرمان 
اشــاره و بیان کرد: افراد ســودجو در ازای واگذاری سوالات 
کنکور بــه متقاضیان مبالغ مختلفــی را از آنان دریافت می 
کنند و دیگر پاســخگوی تماس های افــراد نخواهند بود و 
یا با واگذاری نمونه ســوالات کنکور ســال های گذشته از 

متقاضیان کلاهبرداری می کنند.
بر اساس گزارش سایت پلیس، این مقام انتظامی بیان کرد: 
مجرمان با ترفند » اجاره کارت های بانکی ســایر افراد و  با 

اســتفاده از ســیم کارت هایی که به هیچ عنوان به نام آنها 
نیســت » فرآیند کلاهبرداری خود را انجام می دهند ؛ این 
در حالی اســت که در هنگام کشــف جرم اشخاصی که به 
هــر دلیلی کارت بانکی و یا ســیم کارت خــود را در اختیار 
ایــن مجرمان قرار داده اند نیز مــورد پیگرد قانونی قرار می 
گیرند و باید پاســخگوی این فعل مجرمانه عمدی یا سهوی 

خود باشند .
معاون اجتماعی پلیس فتا ناجا بــا تاکید بر اینکه متقاضیان 
به هیچ عنوان به تبلیغات فریبنده و دروغین فروش سوالات 
کنکور توجه نکننــد؛ از خانواده داوطلبان خواســت نظارت 
بیشتری بر عملکرد سایبری فرزندان خود داشته باشند تا آنها 

طعمه افراد کلاهبردار نشوند.
نحوه همکاری نهادهای نظامی در برگزاری کنکور اعلام شد
همچنین ســخنگوی ســازمان ســنجش آموزش کشور از 

همکاری نهادهای نظامی ارتش، ســپا و بسیج در برگزاری 
آزمون سراسری سال ۹۹ خبر داد.

فاطمه زرین ضمن بیان این مطلب خاطر نشــان کرد: فرایند 
برگزاری آزمون سراسری ســال ۹۹ از صبح روز چهارشنبه 
2۹ مرداد ماه شــروع می شــود و به مدت چهار روز یعنی تا 
صبح شــنبه اول شــهریور ادامه دارد. کارت ورود به جلسه 
بیش از یک میلیون 3۹3 هزار داوطلب این آزمون نیز از فردا 
ســه شنبه 28 مرداد بر روی سایت سازمان سنجش آموزش 

کشور قرار می گیرد.
وی در ادامه تصریح کرد: در برگزاری آزمن امسال و به دلیل 
شــیوع کرونا نهادهای نظامی نظیر سپاه، ارتش، بسیج، بنیاد 
مستضعفان و ستاد اجرایی فرمان امام)ره( و برخی نهادهای 

دیگر همکاری خواهند کرد.
ســخنگوی سازمان سنجش آموزش کشور خاطر نشان کرد: 

ارتش و ســپاه با سازمان سنجش آموزش کشوردر خصوص 
اجرای پروتکل های بهداشــتی داوطلبان کنکور در روزهای 
برگزاری آزمون همکاری خواهد کرد و بســیج نیز حوزه در 
تکریــم خانواده ها بیرون حوزه های امتحانی فعالیت خواهد 

کرد.
زرین با اشاره تدوین پروتکل های بهداشتی ویژه کنکوری ها 
گفت: با توجه به شیوع ویروس کرونا و تبعات آن برای کشور 
و به تبع آن نظام آموزش عالی، دســتورالعمل های بهداشتی 
با هماهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، برای 
اجرا به دانشــگاهها و موسســات آموزشی مجری آزمونهای 
سراســری ابلاغ شده است بر این اســاس نظارت بر اجرای 
موارد بهداشــتی با دقت نظر بیشتری توسط این سازمان  و 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی صورت می پذیرد 
و لازم اســت داوطلبان نیز با همکاری و رعایت بهداشــت 
فردی، حفظ فاصله فیزیکی و زدن ماسک، این سازمان را در 

برگزاری مطلوب آزمونها یاری کنند.
وی تاکید کــرد: همچنین به منظور مســاعدت و همراهی 
بیشتر با داوطلبان و رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی 
از جمله ایجاد فرصت مناســب برای ضدعفونی کردن فضا، 
امکانات و تجهیزات از ســوی حوزه های برگزاری آزمون و 
همچنیــن به منظور جلوگیری از تراکــم جمعیتی داوطلبان 
در حوزه ها بــرای کاهش حداکثری انتشــار ویروس کرونا، 
این سازمان در راســتای تدابیر اتخاذ شده جهت ارتقا ایمنی 
حوزه هــا و به تبع آن داوطلبان، با تایید ســتاد ملی مقابله با 
بیماری کرونا، اقدام به افزایش روزهای برگزاری آزمون  از 2 

روز به 4 روز در آزمون سراسری نموده است.
سخنگوی سازمان ســنجش آموزش کشــور با بیان اینکه 
پروتکل فوق در سایت سازمان سنجش آموزش کشور منتشر 
شده اســت، افزود: عوامل اجرایی و حفاظتی در جهت حفظ 
صحت و ســلامتی داوطلبان آزمون همکاری خواهند داشت 
ودر این راســتا تعداد عوامل اجرایی برگزاری آزمونها، نسبت 
به ســال گذشــته حدود 50 درصد افزایش داشــته و  سالن 
آزمون، با گنجایش مناسب در نظر گرفته شده و صندلی ها با 
فاصله فیزیکی مصوب 180 سانتی متر از هم، چیده شده اند.

تمام افتخاراتی که به دست 
آوردم فقط لوح تقدیرش برایم 
مانده شاید باورتان نشود برای 
یادگیری و شرکت در مسابقات شنا 
فرش زیر پایم را فروختم، اما هیچ 
نهاد و سازمانی حتی بهزیستی و 
سازمان ورزش و جوانان از من 
حمایت نکردند، به عنوان مثال وقتی 
مسابقات پیست موتور سواری برگزار 
می شد و زمان اهدا جوائز می رسید 
مسئولانی که برای تقدیر در محل 
مسابقات حضور پیدا می کردند فقط 
از افراد سالم تقدیر می کردند  گویی 
که ما اصلا وجود خارجی نداریم

 یکی از دلایلی که در 
منطقه شهید آوینی زندگی 
می کنم این بود که بیشتر 
بتوانم به افراد ضعیف منطقه 
کمک کنم. متأسفانه بعضی 
از افرادی که در این محله 
ساکن هستند مهاجرند و از 
لحاظ مالی ضعیف هستند و 
چون کارت آمایش ندارند، 
بهزیستی اصلًا از آن ها 
حمایتی نمی کند
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فروش یک میلیاردی کتاب در خراسان رضوی 
با »تابستانه 99«

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی خراسان 
رضــوی از فروش بیــش از ۹ میلیارد ریال 
کتاب در این استان با اجرای طرح »تابستانه 
کتاب ۹۹« طی روزهــای اخیر خبر داد و از 
مردم اســتان دعوت کرد با مشارکت در این 

طرح به رونق در این حوزه کمک کنند.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از 

خبرگزاری ایبنا، جعفر مروارید، مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی خراسان رضوی در بازدید 
از پاتوق کتاب مشــهد، در جریان اجرای طرح تابستانه کتاب ۹۹ قرار گرفت و گفت: با شیوع 
کرونا اصحاب فرهنگ و هنر بیش از ســایر اقشار، دچار ضرر و زیان شده اند به همین خاطر، 

باید کمک کنیم این ضرر و زیان تا حد امکان، جبران شود.
وی با اشــاره به استقبال بسیار خوب مردم استان از طرح های فصلی فروش کتاب، گفت: 
امسال شــرایط ویژه ای وجود دارد و همین امر، می طلبد، به منظور کمک به حوزه نشر و 

کتابفروشی ها و همچنین افزایش آگاهی و دانش از این طرح استقبال مضاعفی شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خراســان رضوی با بیان این نکته که تاکنون مبلغ کل 
فروش در اســتان خراســان رضوی بیش از ۹ میلیارد ریال بوده است، افزود: استان خراسان 
رضوی از 18 مرداد ماه که این طرح آغاز شــده اســت، تاکنون، شاهد استقبال خوبی بوده و 

امیدواریم با افزایش استقبال، استان خراسان رضوی رتبه اول را کسب کند.
وی با بیان اینکه جهت تقدیر از تلاش های مدافعان سلامت، »کتاب بخوانیم، ایمن بمانیم« 
به عنوان شعار تابستانه کتاب ۹۹ انتخاب شده است، گفت: در روزهایی که شاهد شیوع بیشتر 
بیماری کرونا هســتیم و شــعار این اســت که در خانه بمانیم، این در خانه ماندن، می تواند، 

فرصت مغتنمی برای خواندن کتاب و افزایش آگاهی باشد.
مروارید با اشــاره به نقــش کتاب در افزایش آگاهی و حل مشــکلات ذهنی مردم، به ویژه 
جوانان، اظهار داشت: در مشهد، پرسش ها پیرامون زندگی شهری، در یک کلان شهر معنوی 
و کنکاش های مفهومی درباره زیســت شهری که الگوی زندگی ایرانی اسلامی را می خواهد 

محقق سازد، مطرح است.
 او افزود: کســانی که به دنبال زندگی متدینانه هستند و نیز استاندارد های یک زندگی فاخر 
شهروندی را جستجو می کنند، مخاطب کنونی ما هستند، جوانان فعلی مثل دو سه دهه قبل 
سوالاتشــان روشنفکرانه نیست، بلکه ســوالات کاربردی دارند و دنبال پاسخ برای مسائل و 
چالش های روزمره هستند و کتاب هایی موفق هستند که بتوانند این چالش ها را حل کنند و 

پاسخی به مسائل و تجارب عینی داشته باشند.

نمایندگان هنر ایران به خارج اعزام شوند
معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی در جلســه ای با موضــوع اعزام 
هنرمنــدان و گروه های هنــری به خارج از 
کشــور، گفت: ضرورت دارد هنرمندان و آثار 
ارزشمند هنری که نماینده مناسبی برای هنر 

ایران هستند برای اعزام انتخاب شوند.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از 

روابط عمومی معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی، سیدمجتبی حسینی در 
نشســت مشــترک معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان فرهنگ و 
ارتباطات اســلامی، به ظرفیت سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی برای اعزام هنرمندان و 
ارائه آثار هنری در خارج از کشــور اشاره کرد و افزود: ضرورت دارد هنرمندان و آثار ارزشمند 

هنری که نماینده مناسبی برای هنر ایران هستند؛ انتخاب شوند.
وی افــزود: از این رو بخش های تخصصی معاونت امور هنری می توانند نظرات خود را ارائه 
کنند و در تعامل با ســازمان ارتباطات اسلامی، هنرمندان و گروه های هنری انتخاب شوند. 
همچنین در اعزام هنرمندان و گروه های هنری به دیگر کشــورها، مخاطب شناسی اهمیت 

دارد و آثاری مناسب برای ارائه و اجرا در کشورهای مختلف انتخاب شود.
حجت الاســلام مهدی ایمانی پور، معاون همکاری های علمی و فرهنگی سازمان فرهنگ و 
ارتباطات اسلامی در این نشســت گفت: تمایل داریم کارگروه بین الملی اعزام هنرمندان و 
گروه های هنری به خارج از کشــور با حضور نمایندگان معاونت امور هنری تشــکیل شود تا 
نظرات بخش های تخصصی در انتخاب و اعزام هنرمندان و گروه ها مورد توجه باشــد و آثار 

هنری حرفه ای به عنوان هنر ایران در خارج از کشور ارائه شود.

نمایشگاهی برای کادر درمانی کشور
نمایشــگاه مجــازی »ســپیدجامه گان؛ طبیبان 
عشق« به همت کمیسیون ملی یونسکو، ایران و 
در حمایت از کادر درمانی کشور، ساعت 22 امروز، 

سه شنبه 28 مرداد افتتاح می شود.
به گــزارش روزنامه»صبح امــروز« و به نقل از 
ایسنا، اولین دوره آموزش فوق برنامه خط شکسته 
معاصر، بــا همکاری و حمایت کمیســیون ملی 
یونسکو ـ ایران و زیر نظر محمد حیدری، 28 تیر 
ماه در ســالن اجتماعات کمیسیون ملی یونسکو، 

برگزار شد.
در این دوره، هنرمندان خوشنویس گروه )هنرمعاصر( برای قدردانی و حمایت از کادر درمانی 
کشور، آثاری را بر روی شعر خواجه شیراز »ای که طبیب خسته ای روی زبان من ببین/ کاین 
دم و دود سینه ام بار دل است بر زبان / گرچه تب استخوان من کرد ز مهرگرم و رفت/ همچو 
تبم نمی رود آتش مهر از اســتخوان« خلق کردند که در نمایشــگاه مجازی »سپیدجامگان؛ 

طبیبان عشق« به کادر درمانی و ملت ایران تقدیم می شود.
در این نمایشــگاه 1۷ اثر از 13 هنرمند ارائه می شود. برای بازدید از این گالری می توانید به 

آدرس www.gallery.irunesco.orgمراجعه کنید. 

کتابخانه ملی ایران تعطیل شد
بر اساس مصوبه شورای معاونین، کتابخانه 
ملــی ایران از فردا )28 مــرداد( به منظور 
جلوگیری از شیوع ویروس کرونا تا اعلام 
تغییر وضعیت توسط ســتاد کرونا تعطیل 

شد.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از روابط عمومی سازمان اسناد و کتابخانه 
ملــی ایران، با توجه به التزام ســازمان بر 
با ویروس  رعایت مصوبات ســتاد مقابله 

کرونا و به منظور جلوگیری از شــیوع این بیماری و ادامه داشتن وضعیت قرمز شهر تهران،  
تالارهای کتابخانه ملی از امروز، سه شــنبه، 28 مردادماه، تا اعلام تغییر وضعیت توسط ستاد 

کرونا براساس مصوبه شورای معاونین، تعطیل اعلام شد.
بر همین اساس به اطلاع اعضای کتابخانه ملی می رساند که تالارهای کتابخانه ملی در این 
مدت هیچ گونه خدمات حضوری ارائه نخواهند داد. بدیهی اســت تداوم تعطیلی تالارها منوط 

به اعلام وضعیت توسط ستاد مقابله با کرونا خواهد بود.

خبر

گزارشی از آلبوم های موسیقی ارائه شده در تابستان 99؛

موسیقی فاخر در آستانه فروپاشی
عدم استقبال مخاطبان از ژانرهای موسیقایی 
غیر از موسیقی پاپ، شرایطی را ایجاد کرده 
کــه مباحث مربوط به فــروش محصولات 
موســیقایی به ویژه آثار مرتبط با حوزه های 
چون موسیقی ایرانی و موسیقی پاپ، تقریباً 
در آستانه فروپاشــی کامل قرار گیرند و اگر 
جریانــات مبتنی بر حمایت هــای دولتی و 
سازمانی از موســیقی فاخر و کلید واژه هایی 
از این دست نباشد، قطعاً باید منتظر اتفاقات 

بدتری در حوزه موسیقی باشیم.
بدون تردید با توجه بــه دوری بازار جهانی 
این عرصه  از فروش محصولات  موسیقایی 
در قالب آلبوم، مولفه های مبتنی بر توســعه 
تجــارت الکترونیک، توجه عمــوم مردم به 
موســیقی های پاپ بی کیفیت و البته فرآیند 
پخش و ارائه آثار موســیقایی که به شــکل 
قابل توجهی به سمت ارائه تک آهنگ رفته، 
از دیگر از مواردی اســت کــه می تواند در 
فرآیند تولیــد، بازاریابی و پخش محصولات 
موســیقایی به صورت آلبوم نقش موثری را 
ایفا کند. بسیاری از آلبوم هایی که اکنون چه 
در قالب بســته بندی فیزیکی و چه در قالب 
دیجیتالی عرضه شــده، غیر از موارد استثنا 
با شکست ســنگینی به لحاظ فروش مواجه 
شــده اند.این قاعده زمانــی در حال و هوای 
بدتری قرار می گیرد کــه مباحث مربوط به 
دانلودهای غیرقانونــی و نبود دانش، انگیزه 
و البته آگاهی لازم در تولیدکنندگان در این 
عرصه برای پیگیری موارد حقوقی، ماجرای 
فروش کم و بی رمق آلبوم های موســیقی در 
کشــورمان را تبدیل به آش شله قلمکاری 
کرده که می بایســت برای بــرون رفت از 
ایــن شــرایط نابســامان برنامه ریزی هایی 
صورت گیــرد. برنامه ریزی هایی که قطعاً با 
حضور مجموعه هایی چون خانه موســیقی، 
دفتر موســیقی وزارت ارشاد، مجمع صنفی 
تولیدکنندگان آثار شــنیداری و موسیقایی و 
انجمن صنفی هنرمندان موســیقی ایران در 
کنار مجموعه های دولتی فعال در بخش های 
بازرگانی و اقتصادی می تواند، جان تازه ای به 
بازار بی رمق فروش محصولات موسیقایی 
ایران بدهد.به گزارش روزنامه صبح امروز و 
به نقل از خبرگــزاری مهر، آنچه می خوانید 
گزارشــی اجمالی از آلبوم هایی است که طی 
هفته های گذشــته از تابســتان ۹۹ در بازار 
فروش محصولات موســیقایی چه در قالب 
فیزیکــی و چه در قالب دیجیتال پیش روی 
مخاطبان قرار گرفته اســت. آثاری که هیچ 
مرجع معتبری تاکنون نتوانســته به راه حل 
مناسبی برای اعلام آمار فروش آن ها دست 
پیــدا کند. معضلی که اگــر بتوانیم به پلان 
و شیوه علمی برای دســت یافتن به میزان 
پیدا کنیم.  آلبوم های موسیقی دست  فروش 
قطعاً بخش عمده ای از راه برای آسیب شناسی 
بازار فروش محصولات موسیقایی به دست 
می آیــد. بازاری که در روزهای کرونایی باید 

منتظر اتفاقات ناخوشایندی باشیم.
وقتی برگشتم

»وقتی برگشتم« عنوان 
فریدون  آلبوم  تازه ترین 
و  آهنگساز  شــهبازیان 
شناخته  ارکســتر  رهبر 
و  کشــورمان  شــده 

تهیه کنندگی ماهور موسائیان است که طی 
روزهای اخیر به همت ماهور موســائیان در 
بازار موســیقی منتشر شــده است. فریدون 
شهبازیان که چندی پیش از سمت مدیریت 
هنــری و رهبری دائم ارکســتر ملی ایران 
کناره گیری کرد، ضمن ساخت موسیقی متن 
بیــش از 40 فیلم ســینمایی از کارگردانان 
شاخص سینمای کشورمان تاکنون آلبوم های 
متعددی را در عرصه موســیقی به مخاطبان 

ارائه کرده است. 
آلبوم »شیر ســنگی« نیز عنوان اثر دیگری 
اســت که از فریــدون شــهبازیان در بازار 
موســیقی منتشر شده اســت. این مجموعه 
شــامل بیســت قطعه بــی کلام و دو قطعه 
باکلام از موسیقی فیلم »شیر سنگی« است 
و خوانندگی دو قطعه باکلام را تورج زاهدی 

بر عهده داشته است.
یک آلبوم متفاوت از محمدرضا علیقلی

یکی از مهم ترین آثاری 
که طــی یکی دو ماهه 
گذشــته در دســترس 
جــدی  شــنوندگان 
موسیقی کشورمان قرار 
گرفــت، آلبــوم »ناصــر« از ســاخته های 
محمدرضــا علیقلی، آهنگســاز صاحب نام 
موســیقی فیلم بود که تیرماه ســال جاری 
توسط مرکز موســیقی حوزه هنری سازمان 

تبلیغات اسلامی منتشر شد.
سالار عقیلی و یک همکاری تازه 

دلتنگ  »اینکــه  آلبوم 
تازه ترین  عنوان  توام« 
عقیلی  ســالار  آلبــوم 
خواننده موسیقی ایرانی 
روزهای  در  که  اســت 
گذشــته به آهنگسازی نسیم شاملو و پیمان 
خازنی پیش روی مخاطبــان قرار گرفت و 
شامل ۹ آهنگ با کلام است که از نوازندگان 
آن می توان به نسیم شاملو، سروش قهرمانلو، 
علیرضا دریایی و کیکاووس مختاری اشــاره 

کرد.
آلبومی با حال وهوایی متفاوت

پنجمیــن آلبــوم گروه 
موســیقی »بمرانی« از 
پرطرفدار  مجموعه های 
حوزه موسیقی تلفیقی با 
»احتمــالا  عنــوان 
قهرمانی در کار نیســت« در بازار موسیقی 

منتشر شد.
انتشار دو موسیقی فیلم در یک آلبوم

از  خزایی فــر  حبیــب 
آهنگســازان و صاحب 
ایران  ســینمای  سبک 
نیز در تیرماه امسال بود 
مرکز  همــت  بــه  که 
موســیقی حوزه هنری آلبوم موســیقی متن 
فیلم ماجرای نیمروز 1 و 2 را منتشر کرد. او 
تاکنون برای فیلم های سینمایی »ایستاده در 
»ترمینال  »مدیترانه«،  »لاتــاری«،  غبار«، 
غرب«، »درخت گردو« و فیلم های مســتند 
»جایی برای فرشــته ها نیست« و »مهمانی 
خداحافظی« و سریال های »آخرین روزهای 
زمستان«، »ممنوعه« و »شاهرگ« موسیقی 

ساخته است.

یک روایت موسیقایی از اشعار بزرگان
آلبوم »تا تــو با منی« 
عنــوان تازه تریــن اثر 
تولید شــده از ســوی 
موسسه فرهنگی هنری 
»راد نــو اندیــش« به 
مدیریــت بردیــا صدرنــوری اســت که با 
آهنگسازی و رهبری ناصر ایزدی، همراهی 
ارکستر ملی »مهر« و خوانندگی داود فتحی 
منتشر شــده اســت. در این آلبوم آثاری از 
شــاعران مطرح معاصر کشــورمان از جمله 
هوشنگ ابتهاج، مهدی اخوان ثالث، سیمین 
بهبهانی، ســهراب سپهری، حمید مصدق و 
گلچین گیلانی پیــش روی مخاطبان قرار 

گرفته است. 
بداهه نوازی های پیانو 

یزدانیــان،  پیمــان 
و  ســینما  آهنگســاز 
چندی  نیز  پیانو  نوازنده 
پیــش به همت نشــر 
مدیریت  به  »هرمس« 
رامیــن صدیقی آلبوم »پالس« مشــتمل بر 
بداهه نوازی هــای پیانو را منتشــر کرد. او از 
آهنگســازان شناخته شــده و صاحب سبک 
ســینما که طی سال های اخیر در پروژه های 
متعددی به عنوان آهنگســاز و نوازنده حضور 
داشــته، تا یک ماه دیگر تازه ترین آلبوم خود 

را توسط نشر هرمس منتشر می کند.
یک دکتر داروساز در ژانر موسیقی ایرانی

»در ســلوک صبــح« 
عنوان یکی از تازه ترین 
آثار منتشر شده در بازار 
محصــولات  فــروش 
موســیقایی بــود کــه 
اواسط تیرماه به آهنگسازی صیاد محمدی و 
تعــدادی از نوازنــدگان مطــرح موســیقی 
کشورمان توسط نشــر »نغمه هزار دستان« 
شــنیدنی شــد. صیــاد محمــدی از جمله 
هنرمندان جوان موسیقی کشورمان است که 
در حــوزه دکترای داروســازی مشــغول به 

فعالیت است. 
ردیف آوازی

امسال  تابســتان  اواخر 
بود که یک آلبوم جدید 
حاتم  هنرمندانــی  بــا 
عسگری استاد موسیقی 
ایرانــی بــا همراهــی 
تعــدادی از هنرمندان مطرح کشــورمان در 
حاتم  گرفــت.  قــرار  مخاطبان  دســترس 
عســگری از هنرمندان پیشکسوت موسیقی 
ایرانی است که از ســال 55 با عنوان استاد 
ردیفِ آوازی وزارت فرهنگ و هنر و پس از 
آن استادیار دانشگاه هنر و دانشگاه تهران به 
آموزش ردیف آوازی موسیقی ایران پرداخت. 
عســگری که دارای نشان درجه یک هنری 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است دارای 
مدرک معادل دکترای ردیف آوازی موسیقی 

ایران نیز است.
خوانندگی با اشعار مولانا

جان«  »طبیــب  آلبوم 
طبیب جــان هم یکی 
موسیقایی  آثار  از  دیگر 
طــی  شــده  منتشــر 

هفته های گذشــته است که چندی پیش به 
آهنگسازی حسین قاســم زاده و خوانندگی 
علیرضا وکیلی منش تولید و عرضه فیزیکی 

و الکترونیکی شد.
دعوت به موسیقی چند بعدی 

»خطــوط  آلبــوم 
عنــوان  بی مــکان« 
پــروژه  تازه تریــن 
»گاه«  گروه  موسیقایی 
است که طی هفته های 
قبل در قالب هــای نوین موســیقی ردیف 
دســتگاهی ایران پیش روی مخاطبان قرار 

گرفت.
سیستم کوک سنتی ایرانی به جای کوک 

اروپایی
به  »خوشنویسی«  آلبوم 
والی،  رضا  آهنگســازی 
همراهــی کوارتت زهی 
و  دیــم«  »کارپــی 
نوازندگی سنتور داریوش 
ثقفی، نوازندگی ویولن سل کارل او، نوازندگی 
فلوت پاول تاوب، نوازندگی ویول چالرز ودربی 
و ایمی گالوزو، نوازندگی ویولا کرین فوجیوارا 
شــنیدنی شــد. رضا والــی از آهنگســازان 
پیشکسوت موسیقی کشورمان در توضیح این 
آلبوم نوشته است: »در ســال 2000، از نظام 
موســیقایی اروپایی فاصله گرفتم و به ساخت 
موســیقی بر اســاس نظام موســیقی ایرانی 
)دستگاه / مقام( روی آوردم. او از آهنگسازان 
و موسیقیدانان پیشکسوت کشورمان است که 
تحصیلات عالی خود را در دانشگاه موسیقی و 
هنرهای نمایشــی وین آموخته و از دانشــگاه 
پتســبرگ نیز دکترای آهنگســازی و تئوری 
موسیقی گرفته است. این هنرمند اکنون عضو 

هیات علمی دانشگاه کارنگی ملون است.
نوای ناب ساز استاد

آلبوم »به یاد دوست« با 
رضا  درویش  هنرمندی 
و  اســتادان  از  منظمی 
معتبــر  پژوهشــگران 
توسط  ایرانی  موسیقی 
مرکز موســیقی حوزه هنری در دســترس 

مخاطبان قرار گرفت.
روایتی از موسیقی شمال خراسان با 

سهراب عزیزی پور
»هورک هورک« عنوان 
آثار  تازه ترین  از  یکــی 
منتشــر در بازار فروش 
موســیقایی  محصولات 
اســت که طی روزهای 
گذشــته منتشر شــده اســت. این آلبوم در 
برگیرنده موسیقی شــمال خراسان در منطقه 
قوچان است که با روایت کرمانجی و فارسی 
پیش روی شنوندگان قرار گرفته است. کم و 
کیف چنین صدایــی در میان خوانندگان این 
ناحیه که آثار آن ها در دسترس است، کم نظیر 
و نادر اســت. ضمن اینکه کارگان او شــامل 
آهنگ هایی با کلام پارسی و کرمانجی است. 

چند موسیقی فیلم
موســیقی  مجموعــه 
فیلم های امیرحســین 
آهنگســاز  ســمیعی 
شناخته شده کشورمان 

در آلبومــی بــه نام »دم ســرد« نیز طی 
روزهای گذشــته توســط موسسه هنری 
»طلوع نغمه های هم آوا« منتشــر شد. او 
کــه طی ماه هــای اخیر به عنــوان مدیر 
موسیقی سازمان فرهنگی هنری شهرداری 
تهران مشــغول به فعالیت اســت تاکنون 
آهنگســازی فیلم های متعــددی را نیز به 

عهده داشته است.
 خواننده تازه وارد موسیقی ایرانی

 با طعم پاپ
خیال انگیز«  »صبــح 
از  یکــی  عنــوان 
آلبوم های  تازه تریــن 
منتشرشــده در فرآیند 
فــروش  و  تولیــد 
محصولات موسیقایی کشورمان است که 
به خوانندگــی امیررضا هِراوی و همراهی 
تعدادی از هنرمندان صاحب نام موســیقی 
کشــورمان پیــش روی شــنوندگان قرار 

گرفت.
یک آلبوم با صدای اخواص 

عاشــق«  »رنج  آلبوم 
از  یکــی  عنــوان 
آثــار  تازه تریــن 
منتشر شده  موسیقایی 
در ژانر موسیقی ایرانی 
است که به آهنگســازی مجید مولانیا و 
خوانندگــی پوریا اخواص توســط نشــر 

»نوفه« منتشر شده است.
لذت تجدید خاطره با موسیقی اصیل 

ایرانی
تعدادی از آثار منتخب 
ایرانی  اصیل  موسیقی 
که چند دهه اخیر مورد 
شــنوندگان  پســند 
موسیقی قرار گرفته در 
قالب آلبوم »امان از این دل« با هنرمندی 
مســعود جاهد به عنوان نوازنده نی، فضل 
الله شــهرکی به عنــوان نوازنده تمبک و 
علیرضا آقاجری به عنوان خواننده، منتشر 
شــد. او از جمله هنرمندان شــناخته شده 
موسیقی ایرانی اســت که از او به عنوان 
یکی از هنرمندان نســل ســوم موسیقی 
ایرانی یاد می کنند که بــه گفته برخی از 
کارشناســان کمتر توجهی به جو حاکم بر 

دنیای نی نوازی دارد.
تازه ترین اثر موسیقایی حوزه هنری

»در  موســیقی  آلبوم 
بــه  دوردســت« 
محمــد  آهنگســازی 
آواز  و  ســلیمانیان 
سیدمحسن حسینی بر 
روی اشعاری از ســهراب سپهری توسط 
مرکز موســیقی حــوزه هنری ســازمان 
تبلیغات اســلامی منتشر شــد. این آلبوم 
حاصل اجرای صحنه ای گروه مشــرق در 
قالــب 15 قطعــه ســاز و آواز، تصنیف و 

قطعات ضربی است.
محمد سلیمانیان آهنگســاز این اثر، فوق 
ایرانی خود را  لیسانس نوازندگی موسیقی 
از دانشکده هنرهای زیبای دانشگاه تهران 
گرفته و تاکنون چندین آلبوم موسیقی از او 

منتشر شده است.

رونمایی از کتاب رخدادی شگفت کرونا
بــه همــت اداره کل کتابخانه های عمومی خراســان 
رضوی، آیین رونمایی از کتاب رخدادی شــگفت کرونا 
با حضور حجت الاســلام علی اکبر ســبزیان، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی خراســان رضوی و حجت الاسلام 
محمــود روحانی نژاد نویســنده کتــاب در محل اداره 
 کل کتابخانه هــای عمومی خراســان رضــوی برگزار 
شــد.به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از روابط 
عمومی، مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی 
در این مراســم با اشاره به شرایط خاص کشور و جهان 
بعد از شــیوع ویروس کرونا گفت: این اتفاق بسیاری از 
قوانین زندگی بشری را تغییر داده است و نگارش کتاب 
رخدادی شــگفت کرونا مطمئنا به آرامش روحی مردم 
کمک می کند. همچنیــن با توجه به نوع نگرش و نگاه 

دینی و اجتماعی نویســنده، این کتاب فضای جامعه را 
برای پند گیری و درســهایی که کرونا به جامعه بشری 

می دهد آماده می کند.
وی ادامه داد: این کتاب به تمامی کتابخانه های عمومی 
استان ارسال می شود و کتابداران استان نیز در صفحات 

مجازی کتابخانه ها به معرفی آن خواهند پرداخت.
حجت الاسلام محمود روحانی نژاد نیز در این مراسم در 
مــورد انتخاب نام کتاب گفت: رهبــر معظم انقلاب در 
اولین فرمایشــات خود در خصوص این اتفاق و شــیوع 
ویــروس کرونا از آن به عنوان یــک آزمایش، آزمون و 
رخدادی شــگفت یاد کردند و بر همیــن مبنا نام کتاب 
رخدادی شــگفت کرونا انتخاب شــد.وی ادامه داد: به 
هر صورت اگر این ویروس ســاخته دســت بشر باشد و 

بر اســاس اهداف سیاسی منتشر شــده باشد و یا اینکه 
موضوعات دیگری در انتشار آن دخیل باشد، نمی توانیم 
از ایــن موضوع بگذریم که هیچ اتفاقی بدون اراده ذات 
باریتعالی واقع نمی شود و امر الهی نیز برای توجه و تنبه 
و بازگشت به ذات الهی و توبه و استغفار انجام می شود.

حجت الاسلام روحانی نژاد ادامه داد: در تمام دنیا دنبال 
ســاخت واکســن این بیماری و جلوگیری از شیوع آن 
هستند، ولی باید بدانیم که واکسن درمان قطعی نیست 
و بر اســاس صفت رحمانیت خدا ، جامعه در مسیر توجه 

بیشتر به پروردگار قرار گرفته است.
مسئول ستاد بازسازی عتبات عالیات خراسان رضوی در 
ادامه به بخش های مختلف کتاب اشاره کرد و ادامه داد: 
این کتاب در سه فصل تدوین شده است و در فصل اول 

با عنوان تست کرونا به تستی که کرونا از جامعه انسانی 
گرفت اشــاره شده است.وی ادامه داد: در فصل دوم نیز 
نظر فقها و مراجــع تقلید در خصوص اینگونه حوادث و 
مداومــت بر اذکار برای ایمنــی از بلاها و کرونا، قرائت 
قرآن و زیارت عاشــورا و حدیث کســا و در فصل سوم 
نیز سرفصل هایی مانند بلاها به بیانی دیگر، طبقه بندی 
بلاها، انواع بلاها ، راه حل همه مشکلات بشر و مصون 

بودن انبیا و پیروان آنها از قهر الهی بیان شده است.
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تندباد سبزوار را درنوردید
تندبــاد با ســرعت 58 کیلومتر در ســاعت 
بامداد دوشــنبه شهر ســبزوار و بخش های 
جنوب شــرقی این شهرســتان را درنوردید. 
رئیس اداره هواشناســی سبزوار گفت: مدت 
وزش این باد شدید در شهر سبزوار و مناطق 
جنوبی و جنوب شرقی این شهرستان حدود 
2 ساعت بود.  رضا صبوری افزود: اداره  کل 
هواشناســی خراســان رضوی پیش از این 
نسبت به وزش باد شــدید در برخی مناطق 

استان هشدار داده بود.  اداره کل هواشناسی خراسان رضوی پیش بینی کرده بود وزش باد شدید 
همراه با گرد و خاک، کاهش کیفیت هوا و احتمال بروز خسارت و آسیب به سازه های موقت در 
مناطق جنوبی و شرقی استان رخ خواهد داد.سبزوار در 230 کیلومتری غرب مشهد واقع است.

قطار گردشگری اراک - مشهد در هفته 
دولت بهره برداری می شود

میــراث  کل  اداره  گردشــگری  معــاون 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
مرکزی گفت: قطار مسافری و گردشگری 
پنج ستاره فدک در مســیر اراک به مشهد 
هفته دولت امسال آماده بهره برداری است.

بــه گــزارش صبح امــروز، سید»حســن 
حســینی« افزود: قطار گردشــگری فدک 
یک خودروی ریلی  پنج ستاره است که در 
برخی از مسیرهای ریلی راه آهن ایران مورد 
استفاده گردشگران و مسافران قرار می گیرد.

وی اظهار داشــت: این قطار به همت مدیرکل راه آهن اراک، گروه مســافری راه آهن اراک 
و با حمایت اداره کل میراث فرهنگی،صنایع دســتی و گردشگری استان مرکزی برای رفاه 
مســافران، گردشگران با 10 سالن چهار تخته به زودی از مبدا ایستگاه راه آهن اراک در هفته 

دولت به صورت روزانه گردشگر جابه جا می کند.
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی استان مرکزی 
گفت: از مهمترین مزیت های این قطار خدمات در راســتای رفاه، امنیت، آسایش و سلامت، 
مهمان داران مجرب و کارآزموده، کترینگ دونا)طعمی متفاوت از طبخ غذاهای ایرانی و بین 

المللی( برای میهمانان است.
حسینی افزود: به منظور کنترل مخاطرات کرونا،  تمهیداتی ازجمله فاصله گذاری اجتماعی،به 
حداقل رساندن زمان سوارشدن مسافران، سلامت سنجی مسافران و مهمانداران، ضدعفونی 
سالن ها، کوپه ها و سرویس های بهداشتی، مراجعه حداقلی مهمانداران و سوار کردن حداکثر 
2 نفر در کوپه مستقل رابرای مسافران درنظرگرفته است تامسافران باخیالی آسوده سفر کنند.
وی اظهار داشت: جابه جایی مسافر در این خط ریلی با قطار فدک  تا ریشه کن شدن ویروس 

کرونا با 50 درصد ظرفیت واگن ها خواهد بود.

ساخت باند دوم جاده نصرآباد - تربت جام 
آغاز شد

 عملیات اجرایی ســه کیلومتر از باند دوم جاده شــهر نصرآباد به تربت جام در استان خراسان 
رضوی با اعتبار افزون بر 1۷0 میلیارد ریال آغاز شد.

به گــزارش صبح امروز فرماندار تربت جــام گفت: این پروژه نیمه تمــام یکی از مهمترین 
طرح های ملی کشور است که در قالب جاده مشهد به مرز دوغارون اجرا می شود.

مرتضی حمیدی افزود: در حال حاضر عملیات زیرسازی و قیرپاشی این جاده از سوی مشهد 
به تربت جام و بالعکس آغاز شده که در هفته دولت به بهره برداری خواهد رسید.

وی با بیان اینکه جاده مشــهد به مرز دوغارون افزون بر 2۷0 کیلومتر اســت ادامه داد: این 
جاده ترانزیتی یکی از مهمترین شــریانهای جاده ای شرق کشور می باشد که با توجه به تردد 
بسیار انواع کامیون های ترانزیتی به سوی گذرگاه رسمی دوغارون، احداث این جاده یکی از 

راههای پرخطر استان خراسان رضوی را حذف می کند.
فرماندار تربت جام گفت: باند دوم جاده نصرآباد - تربت جام از خروجی شهر نصرآباد تا ابتدای 
روســتای قله سرخ به طول ســه کیلومتر رفت و سه کیلومتر برگشــت شامل 1۷ هزار متر 
زیراساس، هشــت هزار متر خاکبرداری، اساس هفت هزار و 500 متر، خاکریزی هفت هزار 

متر و 13 هزار تن آسفالت می باشد.
وی افزود: با بهره برداری از این پروژه ملی و بعد از تایید نهایی شورای ترافیک استان خراسان 
رضوی ساخت 2 میدان ورودی به شهر نصرآباد از سوی مشهد و تربت جام آغاز خواهد شد.

بخش نصرآباد با 40 هزار نفر جمعیت در 30 کیلومتری شهر تربت جام قرار دارد.
شهرســتان 225 هزار نفری تربت جام با چهار بخش مرکزی، نصرآباد، بوژگان و سمیع آباد با 

1۷0 روستا در 165 کیلومتری جنوب شرقی مشهد قرار دارد.

 خبرگزاری شورا به جمع رسانه های
 خراسان رضوی می پیوندد

رئیس شــورای اسلامی خراســان رضوی از آغاز فعالیت خبرگزاری شورا در این استان طی 
آینده نزدیک خبر داد.

به گزارش صبح امروز به نقل از ایرنا علی  محمد الله یاری روز دوشــنبه در جلســه تجلیل از 
اصحاب رســانه تربت حیدریه افزود: این خبرگزاری با محوریت انتشار مصوبه ها، فعالیت ها و 

نیز معرفی ظرفیت ها و چالش های فراروی شورای های اسلامی استان فعالیت خواهد کرد.
وی با اشــاره به این که شوراهای شهرستان ها، استان ها و شورای عالی، نهادهای بالادستی 
هستند ادامه داد: شوراها ظرفیت های فراوانی برای اصلاح ساختارها و رفع چالش های موجود 
در مدیریت شهری و روستایی دارند و می توان با بهره گیری از این ظرفیت ها، به دستاوردها 

و تحولی عظیم در مدیریت شهرها و روستاها رسید.
رییس شــورای اسلامی خراســان رضوی از شورای عالی اســتان ها به عنوان دومین مرکز 
قانون گذاری کشــور یاد کرد و گفت: شورای عالی اســتانها تنها نهادی است که می تواند به 

مجلس شورای اسلامی نیز طرحی برای تصویب ارایه کند.
الله یاری به تشریح فعالیت های شــورا در سطح این استان پرداخت و گفت: ایجاد اتاق فکر 
و تالار گفت و گو با کارشناســان و اســتادان دانشگاه در حوزه های مختلف مدیریت شهری، 

ایجاد حوزه گردشگری با هدف تقویت ظرفیت های این صنعت از جمله این اقدامات است.
وی افــزود: بنا داریم با همــکاری اداره آب منطقه ای خراســان رضوی، نســبت به ایجاد 
بوســتان های گیاهان دارویی در سطح این استان اقدام کنیم که در این طرح علاوه بر ایجاد 
بوســتان هایی به منظور تفرجگاه شهروندان، کاشت و توســعه گیاهان دارویی منطقه نیز در 

دستور کار قرار گرفته است.
رییس شورای اسلامی شهر تربت حیدریه نیز گفت: خبرنگار کسی است که با ذوق و استعداد 

درونی خود، در مقابل مسایل اجتماعی احساس مسوولیت کند و پا به میدان بگذارد.
مهدی وقفی افزود: یک خبرنگار متعهد باید به گونه ای قلم فرسایی کند که مطالب آن برای 
همگان قابل فهم باشد.وی ادامه داد: مهمترین سلاح یک خبرنگار حرفه ای، دانش، تخصص 
و اطلاعات عمومی اســت و فعالان این عرصه ســرعت در انتشــار خبــر را از اولویت های 
کاری خود می دانند.مرکز شهرســتان 225 هزار نفری تربت حیدریه در فاصله 150 کیلومتری 

جنوب غربی مشهد واقع است.

خبر

مدیرعامل ســازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری 
مشهد گفت: در راستای رفع مزاحمت برخی مشاغل در سطح شهر، تاکنون دو هزار 
و 400 مورد اخطار به واحدهای صنفی دارای مزاحمت ناســازگار با محیط زیســت 
ابلاغ شــده اســت. به گزارش صبح امروز، مسعود رضوی با بیان این مطلب، اظهار 
کرد: اخطارهای یاد شــده در ســال جاری به متخلفات ابلاغ شــده است. مدیریت 
شهری طی دو سال اخیر تلاشــی سازماندهی شده برای رفع مزاحمت های شغلی 
را آغاز کرده اســت و در این راستا با شیوه های مختلف برای رفع مزاحمت ها اقدام 
کرده است و این شیوه ها از ابلاغ اخطار تا پلمب محل کسب و کار متخلفان انجام 
می شود.وی با بیان اینکه در سال جاری و با وجود شیوع کرونا، برخورد با واحدهای 

مزاحم که ضوابط شغلی را رعایت نمی کنند، همچنان ادامه داشته و حتی تشدید شده است، افزود: ایجاد آلودگی های صوتی، 
بصری و زیست محیطی باعث شده از ابتدای سال تاکنون 280 واحد متخلف که الزامات یاد شده را رعایت نکرده اند، پلمب 
شــوند.مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری مشهد گفت: تاکنون بیش از هزار و 

۷00 واحد صنفی نسبت به رعایت حداقل ضوابط استانداردسازی اقدام کرده اند.

محمدرضا حیدری که طی ســه ســال فعالیت پنجمین دوره شورای اسلامی شهر 
مشهد رییس این شورا بود روز گذشته در رای گیری هیات رئیسه شورای شهر برای 
چهارمین ســال برای این ســمت رای آورد.انتخابات رییس و اعضای هیات رییسه 
شــورای اسلامی شهر مشــهد در صد و دومین جلسه علنی این شورا برگزار شد.در 
این انتخابات محمد رضا حیدری و محمد حســین ودیعی برای ریاست شورا نامزد 
شــدند که محمد رضا حیدری با 10 رای از 12 رای ماخوذه در سمت رییس شورای 
شــهر مشهد باقی ماند.همچنین در این انتخابات حمیدرضا موحدی زاده با 12 رای 
به عنوان نایب رئیس، شــهناز رمارم و علیرضا شهریاری با 10 رای به عنوان منشی 
و ســید مسعود ریاضی با 11 رای از 12 رای حاضر به عنوان خزانه دار شورای شهر 

مشهد انتخاب شده و سوگند یاد کردند.
اعضای هیات رئیسه پنجمین دوره شورای اسلامی شهر مشهد در سه سال گذشته نیز به جز خرانه دارد همین ترکیب بودند 

و خزانه دار در سه دوره گذشته محمد حسین ودیعی بود که در این دوره برای ریاست نامزد شده بود.
پنجمین دوره شورای اسلامی شهر مشهد با 15 عضو اول شهریور ماه سال ۹6 فعالیت رسمی خود را آغاز کرد.

ابلاغ دو هزار و 400 اخطار برای مزاحمت های شغلی حیدری درسال چهارم رئیس شورای شهر مشهد باقی ماند

نائب رئیس شورای شهر مشهد: 

لازم باشد به 
وظیفه خود در 
تغییر شهردار 
عمل می کنیم

شــورای  رئیس  نائــب 
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ی 
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اســلامی شهر مشهد 
در  امیدواریم  گفــت: 
یــک ســال  طــول 
باقیمانده از عمر شورای 
در  به تجربه سوم  پنجم، 
انتخاب شهردار نیاز نشود 
ولی اگر ضــرورت ایجاد 
کند به وظایف خود عمل 

می کنیم.
حمید رضــا موحدی زاده 
روز  گذشــته در نطق پیش از دســتور خود 
در یکصد و دومین جلســه علنی شــورای 
اســلامی شــهر مشــهد با بیان این مطلب 
افزود: مهمترین وظیفه شورای شهر انتخاب 
شهردار است، شــهردار پس از انتخاب مورد 
حمایت و نظارت شورای شهر قرار می گیرد تا 
در چارچوب قانون حرکت کند و البته شورای 
شهر حق سوال، استیضاح و برکناری شهردار 

را دارد.
وی ادامه داد: در طول ســه ســال گذشته 
در شــهر مشــهد تجربه انتخاب دو شهردار 
را داریــم، اولین شــهردار قاســم تقی زاده 
خامســی،صاحب تخصص و تجربه در اداره 

شهر بود و کلاس این کار را نیز داشت.
نایب رییس شــورای شهر مشهد گفت: پس 
از وی، محمد رضا کلایی به عنوان شهردار 
انتخاب شــد و در بحث توسعه شهر علیرغم 
تنگناهای مالی دولت و مشــکلات ناشی از 
شیوع ویروس کرونا، موتور توسعه و عمران 
شــهر همچنان روشن است و به جامعه امید 

را پمپاژ می کند.
موحدی زاده افزود: شــورای شــهر جایگاه 
نظارتی رفیعی دارد و تمام اقدامات شــهردار 
تحــت مصوبات شــورای شــهر اســت و 
حسابرسی با شورای شهر است، شهردار باید 

در چارچوب سیاست های شورای شهر عمل 
کند اما اگر تک روانه عمل کند ســنگ روی 
ســنگ بند نمی شــود.وی ادامه داد: شهردار 
باید این موارد را مدنظر قرار دهد نمی گویم 
عمدی اقدامی انجام شــده است اما سهوی 
نیز نباید اقدامی خلاف این انجام شود احترام 
به شورا انتخاب به مردم است.وی ادامه داد: 
شــعار تعامل با سایر دستگاه ها را داریم ولی 

روی اصول اصلاح طلبی پایبند هستیم.
نایب رییس شورای شــهر مشهد گفت: سه 
سال قبل برای نخستین بار در مشهد لیست 
امیدی به مردم عرضه شد و نیازهای مدیریت 
شهری در بخش های مختلف در قالب برنامه 

این لیست ارائه شد.
موحــدی زاده افــزود: در جریــان انتخابات 
فقط به دنبال بســتن لیست سیاسی نبودیم 
و کارکرد اصلی لیست امید، مدیریت کارآمد 
شــهری بود، توسعه در شهر زمانی اتفاق می 
افتد که بتوان فرهنگ مردم را ارتقا داد و فضا 
برای مشــارکت همه فراهم باشد لذا به این 

مهم بسیار توجه شد.
وی ادامه داد: سال آینده نیز انتخابات شورای 
شهر و ریاســت جمهوری را پیش رو داریم، 
اگر انتخابات آزاد باشــد با جان و دل رقابت 
می کنیم و نباید اجازه رقابت را از هم بگیریم.
نایب رییس شورای شهر مشهد گفت:تشکیل 
کمیســیون ملی برای نظارت بــر انتخابات 
شوراها مطرح شده که این اقدام هوشمندانه 
نیســت و در درازمدت جلــوی رای مردم را 
می گیرد، باید پایه های جمهوری اســلامی را 

با عملکرد خوب تقویت کرد.
موحدی زاده تاکید کرد: دریچه انتخابات باید 
باز باشــد، اگر می خواهیم مردم را به عنوان 
ستون اصلی انقلاب داشته باشیم باید به رای 
آنها احترام بگذاریم و نباید کوتاه بین باشیم.

وی تاکید کرد: انتخابــات باید با رقابت بالا 

برگزار شــود چون لذت پیروزی در مشارکت 
و رقابت بالاست و تشــکیل کمیسیون ملی 
انتخابات و نظارت بر انتخابات شوراها توسط 
این کمیســیون، از دست دادن آخرین پایگاه 

اجتماعی جمهوری اسلامی ایران است.
دولت در کمک به مدیریت شهری مشهد 

دریغ نکرده  است
هم چنین رئیس شورای اسلامی شهر مشهد 
رییس شورای اسلامی شــهر مشهد در این 
جلســه گفت: دولت تدبیر و امید تاکنون در 
کمک به مدیریت شهری این کلانشهر آنچه 

در توان داشته دریغ نکرده  است.
محمدرضا حیدری با اشاره به در پیش بودن 
هفته دولت افــزود: دولــت از ظرفیت های 
مختلف نظیر اوراق مشــارکت برای حمایت 
از مدیریت شهری مشــهد استفاده کرده که 
قابل تقدیر اســت، البته معتقدیم ظرفیتهای 
دیگری نیز برای کمــک دولت به مدیریت 

شهری وجود دارد.
وی ادامه داد: دولت به رغم همه ســختی ها 
خدمات ارزشمند داشــته اما بلندگویی برای 
معرفــی این خدمات به مردم ندارد، ما نیز در 
مدیریت شهری تعامل خوبی با نماینده عالی 
دولت در خراسان رضوی داریم و از طرفیت 

دولت استفاده می کنیم.
رضایت نسبی از عملکرد مدیریت شهری

رییس شورای اسلامی شهر مشهد با اشاره به 
ورود به ســال چهارم فعالیت این شورا گفت: 
در سایه تلاش مدیریت شــهری و شورا، با 
افتخار اعلام می کنم برمبنای نظرسنجی های 
رسمی و بازتاب های عمومی، رضایت نسبی 
از عملکــرد مدیریت شــهری به رغم برخی 
کاستی ها وجود دارد و امیدواریم در یک سال 

باقیمانده بتوانیم کاستی ها را برطرف کنیم.
وی افزود: در شرایط سخت اقتصادی، شهر 
همچنــان زنــده و پویاســت و فعالیت های 

عمرانــی در جریــان اســت، ایــن پویایی، 
امیدآفرین است و امیدواریم در ادامه فعالیت 

شورای پنجم نواقص موجود برطرف شود.
حیدری ادامه داد: افزایش ســرمایه اجتماعی 
در مدیریت شــهری و حس تعلق شهروندی 
از مهمترین رویکردهای شــورای پنجم بوده 
و هســت، مردم باید خدمات و فعالیت های 
مدیریت شهری را متناسب با نیاز خود بدانند، 
رفع نیازهــا در زمان خود منجــر به تقویت 
ســرمایه اجتماعی می شــود که این سرمایه 

متعلق به نظام و انقلاب است.
حیدری گفت: در ماه محرم امســال شرایط 
متفاوتــی داریــم و توجــه بــه پروتکلهای 
بهداشــتی موضوع مهمی است که باید مورد 
توجه باشد، اصل بر حفظ سلامت مردم است 
که امر واجبی اســت و پروتکل های تعریف 

شده باید مورد تاکید و توجه قرار گیرد.
وی با بیان اینکه ایــن روزها ایثارگری و از 
خودگذشــتگی جامعه پزشــکی به اوج خود 
رسیده است افزود: باید با رعایت پروتکل های 
بهداشــتی بــاری از دوش جامعه پزشــکی 

برداریم.
طرح تفصیلی پیشنهادی حوزه جنوب 

شرق مشهد تصویب شد
 درادامــه یکصــد و دومیــن جلســه علنی 
شورای اســلامی شهر ابتدا لایحه شهرداری 
درخصوص طرح تفصیلی پیشــنهادی حوزه 
جنوب شرق مشهد در دستورکار قرارگرفت .

پــس از بحث و بررســی، بــا تصویب طرح 
تفصیلی جنوب شرق مشــهد، مستند به بند 
34 مــاده 80 قانــون تشــکیلات وظایف و 
انتخابات شــوراهای اسلامی شهر و انتخاب 
شهرداران، برای تصویب نهایی به کمیسیون 

ماده 5 استان ارسال شد.
رئیــس کمیســیون شهرســازی و معماری 
پیشنهاد کرده بود که مطالعات زیست محیطی 

برای ادامه جاده کمربند جنوبی انجام شود که 
اکثریت اعضای شــورا به این پیشنهاد رای 
ندادند تا ادامه جاده کمربند جنوبی با کاربری 
ترافیکی و برخلاف درخواست فعالان محیط 

زیستی تصویب شود.
تصویب لایحه ساماندهی مشاغل ناایمن، 

مزاحم و آلاینده شهری
در ادامه این جلسه لایحه ساماندهی مشاغل 
نا ایمن، مزاحم و آلاینده شــهری شهرداری 
مشهد نیز در دستورکار شــورا قرار گرفت و 
پس از تصویب، شهرداری مشهد مکلف شد 
به  منظور رفع مزاحمت و ایمن سازی مشاغل 
و اصنــاف مزاحم و ناایمن شــهری، حداکثر 
ظرف مدت 4 ماه از زمان لازم الاجرا شــدن 
این مصوبه،  با اخذ مشــاور ذیصلاح و کسب 
نظرات کلیه مراجع مربوطه نســبت به ارایه 
لایحه جامع ایمنی شهر مشهد و تجمیع کلیه 
مصوبات و قوانین موجــود در این خصوص 

اقدام کند.
تسریع و تسهیل روند خرید املاک واقع 

در طرح نوسازی بافت پیرامون حرم 
مطهر رضوی )ع(

همچنیــن در ادامه یکصد و دومین جلســه 
علنی شورای شــهر لایحه تسریع و تسهیل 
رونــد خرید املاک و حقــوق واقع در طرح 
نوسازی و بهسازی بافت پیرامون حرم مطهر 
رضوی )ع( دردســتورکار قرارگرفت و پس از 
تصویب به شــهرداری مشهد اجازه داده شد، 
در راستای تسریع در اجرای طرح نوسازی و 
بهسازی بافت پیرامون حرم مطهر رضوی)ع( 
مســاعدت با مالکان و به منظور تسهیل در 
امر خرید و تملک املاک دارای اولویت واقع 
در طــرح مزبور)که مالکین اقــدام به انعقاد 
قرارداد و فروش ملک خود به صورت توافقی 
به شــهرداری می نمایند(، با اجرای تبصره   و 

بندهای این مصوبه اقدام کند.

رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری 
شورای اســلامی شهر مشــهد از پیوست 
زیست محیطی کوه پارک اظار بی اطلاعی 

کرد.
به گزارش صبح امروز محمدهادی مهدی 
نیا در گفت و گو با ایسنا در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه آیا برای کوه پارک مطالعات 
زیســت محیطی انجام شــده یا خیر گفت: 
مــن به طور دقیق نمی دانــم که مطالعات 
زیســت محیطی برای کوه پارک انجام شده 
یا خیر. کوه پارک در فضایی ایجاد شده که 

85 درصد از کمربند جنوبی پیشرفت و احداث شده است. در کوه پارک یک سری فضاهای الحاقی که بیشتر 
اجتماعی اســت نیز اضافه شده  است. رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر مشهد 
با اشــاره به اینکه کوه پارک نقش اجتماعی و زیســت محیطی دارد، بیان کرد: با توجه به اینکه نمی توان از 
این بخش کمربند که کاربری ترافیکی دارد، اســتفاده کنیم، می توان از نقش اجتماعی کوه پارک اســتفاده 
کرد. کوه پارک چیزی جز یک تغییر نقش برای فضای موجود نیست. مهدی نیا با بیان اینکه نمی دانم چنین 
پروژه ای نیازمند به مطالعات زیست محیطی دارد یا خیر چرا که کوه پارک تنها یک تغییر نقش موقت است، 
گفت: به نظر من تغییر نقش موقت نیازمند مطالعه زیســت محیطی جداگانه ندارد. مطالعات زیست محیطی 
جامعی برای این منطقه در حال انجام است. با این ابتکار از یک پروژه  غیرقابلاستفاده به عنوان یک فضای 
اجتماعی استفاده می شود. رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر مشهد با بیان اینکه 
یکی از مشــکلات شهر مشــهد، نبود فضاهای عمومی اســت، عنوان کرد: خلق فضاهای شهری یکی از 
نیازهای شهر مشهد است. امیدوارم مطالعات زیست محیطی که دکتر مختوم و همکارانشان در مورد کمربند 

جنوبی انجام می دهند، به اتخاذ یک تصمیم درست و منطقی کمک کند. 
امکان مداخله شورا در اراضی زکریا وجود ندارد

مهدی نیا با اشــاره به اینکه ارتفاعات جنوبی جزو حریم محســوب می شــود و باید جزو کمربند سبز باشد، 
خاطرنشــان کرد: مصوبه اراضی آبشار به تازگی ابلاغ شــده اما اسناد آن هنوز ابلاغ نشده است. باتوجه به 
اینکــه این مصوبه جدیدالتصویب اســت، این امکان وجود ندارد که در طرح تفصیلی جنوب شــرق دوباره 
روی آن تغییرات ایجاد کرد و به نوعی شــورای عالی شهرسازی ما را از تغییر منع کرده است. پروژه آبشار 
در مجاورت زمین های ارتش و پادگان اســت. پروژه آبشــار نیز با این اراضی گره خورده که متاسفانه شورا 
نمی تواند در آن مداخله کند. همچنین در اراضی زکریا با توجه به وجود شرکت توس گستر، واگذاری هایی 
که در آن جا صورت گرفته، اراضی مربوط به وزارت راه و شهرسازی، اراضی دولتی و... امکان مداخله شورا 
وجود ندارد. رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر مشهد تاکید کرد: تنها کاری که 
ما می توانســتیم انجام دهیم، تغییر عرض بود تا یک پوســته سبز در آن جا شکل بگیرد. پیشنهاد دادیم اگر 
قرار است کمربند اجرایی شود، کمربند سبز آن از هر طرف 100 متر باشد تا این کمربند سبز بتواند آلودگی 
صوتی و دودی آن جا را کنترل کند. این حداقل مداخله ما در آن جاست که توانستیم آن را  پیشنهاد بدهیم. 
با توجه به اینکه اراضی زکریا طرح مصوب از شورای عالی معماری و شهرسازی داشته، ما نتوانستیم برای 

کاربرهای آن جا مداخله ای داشته باشیم. 

معاون مالی و پشــتیبانی شــهرداری مشهد 
گفت: 65 هزار بســته معیشتی به ارزش 16 
میلیاردتومان بین ساکنان مناطق کم برخوردار 
و اقشار آســیب پذیر شهر مشهد توزیع شده 
اســت، علاوه بر این، 30 هزار نفر از کارگران 
خدمــات شــهری، عمرانی و... نیــز کارت 
هدیه یــک میلیون تومانــی دریافت کردند.

رضا خواجه نائینی در یکصد و دومین جلســه 
علنی شورای شهر مشهد به تشریح اقدامات 
شــهرداری در زمینه مقابله با ویروس کرونا 
پرداخت و افزود: ز توزیع پنج هزار و 83۹ بسته 

معیشتی توسط خیریه ها، انجمن ها و مساجد خبرداد و گفت: 11 هزار و 336 بسته توسط شورای اجتماعی محلات، 
ســه هزار و 384 بسته توسط دفاتر تسهیل گری، 2۹ هزار و 63۷ بسته توسط مناطق و سازمان های شهرداری 
مشــهد، هشت هزار بسته توســط آموزش و پرورش و چهار هزار و 304 بسته توسط سایر نهادها در بین مناطق 
کم برخوردار توزیع شده است.وی در ادامه به دیگر مصوبه های حمایتی شورای شهر مشهد اشاره داشت و افزود: 
مبلغ 2.5 میلیارد تومان به جهاد دانشــگاهی مشهد در راستای راه اندازی و تجهیز آزمایشگاه تشخیص مولکولی 
اعطا شد و 5 میلیاردتومان نیز به منظور حمایت از کادر درمان کمک مالی داشتیم؛ 18 میلیاردتومان هم به منظور 
تهیه تجهیزات بهداشتی و پزشکی مانند ماسک، محلول ضدعفونی دست، مایع گندزدایی محیط و ... اختصاص 
پیدا کرد.خواجه نایینی با اشــاره به دیگر اقدامات حمایتی شهرداری در راستای حمایت از شهروندان آسیب پذیر، 
مراکز درمانی و کســب و کارها، افزود: از جمله این حمایت ها میتوان به بخشودگی 50 درصد اجاره بهای ماهانه 
و مالکانه واحدهای تجاری در تملک شــهرداری در مدت مذکور و بخشودگی اجاره دوره تعطیلی کلیه فضاهای 
فراهنگی، تفریحی، ورزشی، پیاده روها و محوطه های عمومی، بازارهای سیار و سایر مواردی که طبق مصوبات 
استانی مقابله با ویروس کرونا تعطیل بودند؛ اشاره کرد.معاون مالی و پشتیبانی شهرداری در ادامه گفت: بخشودگی 
آبونمان تمامی تاکسی های تحت نظارت شهرداری از ابتدای اسفند سال گذشته تا پایان خرداد ماه سال جاری، 
اعطای مهلت پرداخت بدهی مرتبط با خدمات صدور مجوز فعالیت های مرتبط با مدیریت شهری تا تیر ماه سال 
جاری و بخشــودگی 50 درصد بهای یاد شــده در سه ماهه ابتدایی سال جاری و اعطای مهلت سه ماهه به تمام 
بدهی ها و چک های شــهروندان از دیگر اقدامات حمایتی شهرداری بوده که براساس مصوبات شورا انجام داده 
است.خواجه نایینی همچنین با اشاره به تامین و توزیع بیش از دو میلیون ماسک بهداشتی ویژه کارکنان، مراجعان 
و فعالان در محیط های پرخطر )ماسک نمدی برای کارگران حوزه خدمات شهری و فضای سبز، ماسک سه لایه 
برای کارکنان اداری و مراجعان، ماسک فیلتر دار N۹5 برای کارکنان محیط های حساس و پر خطر سامل سازمان 
فردوس ها، مدیریت پسماند( و تامین محلول ضدعفونی کننده دست جهت کارکنان و مراجعان به ساختمان های 
اداری، گفت: راه اندازی خط تولید ماســک بهداشتی وِیژه کارکنان شهرداری مشهد و اهدا به سایر دستگاه های 
اجرایی و مراکز درمانی، با ظرفیت تولید روزانه 10 هزار عدد ماسک N۹5، خرید و استقرار یک دستگاه آمبولانس 
 D3 با تجهیزات کامل در عرصه میدان شــهدا جهت استفاده در مواقع اضطراری، تامین 30 هزار قرص ویتامین
برای کارگران خدمات شهری و فضای سبز، تامین مایع ضدعفونی کننده سطوح جهت گندزدایی اماکن عمومی 
و معابر شــهری، تامین تجهیزات موردنیاز مه پاشی و گندزدایی محیط های عمومی و تامین تجهیزات مورد نیاز 

جهت غربالگری ورودی ساختمان ها و اجرای عملیات ضدعفونی محیط از دیگر اقدامات شهرداری بوده است.
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واکنش پرسپولیس به انتشار لیست خرید یحیی
ســایت باشگاه پرسپولیس نوشت: باشگاه پرســپولیس طی اطلاعیه ای اعلام کرد که اعلام 
لیست خرید پرسپولیس گمانه زنی است و این باشگاه فعالیتی در نقل و انتقالات نداشته است.
با توجه به رواج شــایعات بی اساس در حوزه فعالیت های نقل و انتقالاتی که در بعضی موارد 
انتشــار و اصرار بر آن ها مشکوک به نظر می رسد، باشــگاه پرسپولیس با صدور اطلاعیه ای 

نسبت به این موضوع واکنش نشان داد.
این اطلاعیه به شرح زیر است:

در روزهای اخیر با انتشــار شــایعات مختلف در ارتباط با فهرست خرید پرسپولیس، مذاکره 
و حتــی توافق با بازیکنان جدید روبرو بوده ایم و هر چــه به تاریخ دربی جام حذفی نزدیک 
می شــویم، این شــایعات، رشــد فزاینده ای پیدا می کنند! بر این اســاس، با تأکید به اطلاع 
رسانه های محترم و هواداران عزیز می رساند؛ که این اخبار در حد گمانه زنی هستند و باشگاه 
پرسپولیس با توجه به بازی های حساسی که پیش رو دارد، ناگزیر به دوری از فعالیت در این 

حوزه در مقطع کنونی بوده است.
به این ترتیب، تأکید می شــود، شایعات انتشــار یافته، صحت ندارند. با احترام نسبت به تمام 
بازیکنان ارزنده فوتبال ایران، بدیهی اســت که با توجه به جاذبه فراوان پرسپولیس، بسیاری 
بازیکنان و مدیران برنامه آن ها تمایل به همکاری با پرســپولیس دارند، ولی برای این منظور 

باید تا پایان رقابت های جام حذفی صبر کرد.
در این ارتباط، از هوادارن پرســپولیس هم تقاضا می کنیم با توجه این که باشگاه پرسپولیس، 
اصــلا فعالیت نقــل و انتقالاتی خود را آغاز نکرده اســت، در صفحــات اختصاصی خود یا 
عرصه های دیگر در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی، از دامن زدن به شایعاتی که منتشر 
می شــود به هر طریق اعم از بازنشــر آن ها یا درج مطالب له یا علیه این شایعات، خودداری 
کنند. توجه داشته باشید این مساله به شدت به آرامش و تمرکز بازیکنان و تیم لطمه خواهد 
زد.اعلام این موضوع قطعا بعضی را ترغیب می کند که بیشتر به چنین اقدامی دست بزنند و 
تنها راه خنثی کردن اثرات منفی این مســئله، بی توجهی هوادران خواهد بود، ضمن این که 
از رســانه ها و خبرنگاران محترم تقاضا می کنیم اجازه این کار را به افراد غیر ندهند.باشــگاه 
پرسپولیس بعد از فینال رقابت های جام حذفی، با سرلوحه قراردادن حفظ حداکثری بازیکنان 
تیم که پیش از این از ســوی ســرمربی، مدیر تیم و سرپرست باشگاه اعلام شده است، وارد 

عرصه نقل و انتقالات خواهد شد.

تکلیف فرشید باقری و محمد دانشگر مشخص شد
کمیته انضباطی استقلال تکلیف فرشید باقری و محمد دانشگر را مشخص کرد

دو بازیکن خاطی اســتقلال در کمیته انضباطی این باشــگاه حضور یافتنــد و در مورد آنها 
تصمیمات لازم اتخاذ شد.

 به گزارش سایت رســمی باشگاه استقلال، پیرو حواشی اخیر پیرامون تیم فوتبال استقلال، 
بعدازظهر امروز جلسه کمیته انضباطی باشگاه استقلال با حضور مدیرعامل، معاونین ورزشی، 

حقوقی و سرپرست تیم و همچنین با حضور فرشید باقری و محمد دانشگر برگزار شد.
در این جلســه دانشــگر و باقری ضمن عذرخواهی و اذعان به اینکه در رفتارشــان اشتباه 
کرده اند، اعلام داشــتند که تابع تصمیم مسئولان باشگاه هستند و حاضرند با کوشش بیشتر، 
رفتار اشــتباه خــود را جبران کنند. این دو همچنین اعلام کردنــد که آماده کمک کردن به 
اســتقلال در بازی های حساس پیش روی هســتند و در صورت صلاحدید کادرفنی، برای 
شادی دل هواداران در زمین مســابقه همه تلاش خود را خواهند کرد.قرار است هفته آینده 

حکم کمیته انضباطی در خصوص این دو بازیکن صادر شود.

خبر

محکومیت ۱۶5 میلیاردی ایران از سوی فیفا

»تاج« و فوتبال ایران باخت!
اتاق حــل اختلاف فیفا با تایید قســمتی از 
را  فوتبال  درخواست ویلموتس، فدراســیون 
محکوم غرامت 6 میلیون 13۷ هزار یورویی 

به سرمربی بلژیکی کرده است.
به گزارش ایسنا، فدراسیون جهانی فوتبال در 
نهایت حکم پرونده ایران و مارک ویلموتس 
را اعلام و فدراسیون فوتبال ایران را موظف 
بــه پرداخت 6 میلیــون و 13۷ هزار یورو به 
سرمربی سابق تیم ملی تحت عنوان غرامت 

کرده است.
بعــد از ماه ها کــش مکش و ارائــه لاحیه 
طرفین به کمیته تعییــن وضعیت فیفا، اتاق 
حل اختلاف با تایید قســمتی از درخواســت 
ویلموتس اعــلام کرده فدراســیون فوتبال 
ظرف مــدت 30 روز باید به تعهدات خود در 

این پرونده عمل کند.
با این وجود با توجه به غرامت سنگین ایران 
در این پرونده، مســئولان فدراسیون فوتبال 
ظرف روزهای آینده درخواســت ریز پرونده 
را از فیفا خواهنــد کرد که چرا و چگونه این 

تصمیم علیه فوتبال ایران اتخاذ شده است.

در این صــورت مهلــت 30 روزه فیفا برای 
پرداخــت غرامت به حالت تعلیق در می آید و 
از این پس فدراســیون فوتبال 21 روز برای 
درخواســت تجدیدنظــر در دادگاه حکمیت 

ورزش مهلت خواهد داشت.
علاوه بر این فدراســیون فوتبال باید مبلغی 
در حــدود 5 هزار یورو نیز بــه عنوان هزینه 

دادرسی به کمیته تعیین وضعیت واریز کند.
بــا این حکم تاریخی مهدی تاج رییس وقت 
فدراســیون فوتبال ایران و هیات رئییســه 
فدراســیون باید پاســخگوی مدیریت خود 

باشند.
متن این حکم به این شرح است:

ادعای شاکی  - پاسخ دهنده تا حدی 
پذیرفته شده است

پاســخ دهنده - مدعی پیشخوان فدراسیون 
فوتبال ایران باید مبلغ   000. 13۷. 6 غرامت 
به مارک ویلموتس ســرمربی سابق تیم ملی 
فوتبال ایران به دلیل نقض قرارداد به علاوه 
5 درصد ســود پرداخت کند که از 21 ژانویه 

2020 تا تاریخ پایان همکاری بوده است.

ادعاهای دیگر شــاکی  - پاســخ دهنده  رد 
می شود.

ادهاهای پاســخ دهنده - مدعی پیشــخوان 
)فدراسیون فوتبال ایران( رد می شود.

شاکی باید شماره حســاب مرتبط با خود را 
بلافاصله در اختیار پاســخ دهنده قرار دهد تا 

مبلغ فوق الذکر به آن واریز شود.
پاســخ دهنده - مدعی پیشخوان )فدراسیون 
فوتبال ایران(  بایــد تمامی مدارک پرداخت 
این پول را که به صورت ترجمه شــده باشد، 
به یکی از زبان های رســمی فیفا در اختیار 

این نهاد قرار دهد.
در صورتــی که فدراســیون فوتبال ایران در 
عرض 30 روی بعد از اعلام شــماره حساب 
شــاکی این مبلــغ را پرداخــت نکند چنین 

پیامدهایی به دنبال خواهد داشت:
در صورت پرداخت نشدن مبلغ این پرونده به 
کمیته انضباطی فیفا ارجاع داده خواهد شد و 
5 هزار فرانک سوئیس هزینه دادرسی علاوه 
بر مبلغ فوق بر عهده فدراسیون فوتبال ایران 

خواهد بود.

ایســنا، طبق یک حســاب  بــه گــزارش 
سرانگشتی و براســاس قیمت یورو در بازار 
ایران، فدراســیون فوتبال موظف به پرداخت 
165 میلیــارد تومان به حســاب ســرمربی 

بلژیکی سابق تیم ملی است.
ویلموتــس بعد از 5 ماه حضــور در ایران و 
مربیگری تیم ملی در 4 بازی رســمی که با 
دو شکست به عراق و بحرین همراه بود، به 
علت دریافت نکردن مطالباتش در فیفا و به 

علت نقض قرارداد شکایت کرد.
پس از صدور این حکم ایــران می تواند به 

دادگاه بین المللی ورزش شکایت کند.
قرار نیست پولی به ویلموتس بدهیم

وکیل فدراسیون فوتبال می گوید محکومیت 
این فدراســیون در رای بدوی فیفا به معنای 
پرداخت پول به حســاب ویلموتس نیســت 
ارائه  را  و به زودی درخواســت تجدیدنظــر 
خواهند کرد.به گزارش ایسنا، علی ملیح زاده، 
یکی از وکلای فدراســیون فوتبال در پرونده 
شکایت از مارک ویلموتس درباره صدور رای 
محکومیت 6.2 یورویی برای این فدراسیون 

از ســوی فیفا به عنوان غرامت گفت: حدود 
ســاعت 16 امروز رای اولیه ابلاغ شــد که 
فدراســیون فوتبال محکوم به پرداخت مبلغ 
6.1 میلیــون یورو بــه عنــوان غرامت به 
ویلموتس شــده اســت اما این رای قطعی و 
نهایی نیســت و ظــرف 21 روز بعد از ابلاغ 
گراند )جزییــات رای( قابــل تجدیدنظر در 
CAS )دادگاه حکمیت ورزش( است.او تاکید 
کرد که این رای قطعی نیست و امکان تجدید 
نظر در آن وجود دارد: »قرار نیست فردا پولی 
را به ویلموتس بدهیم و رای قطعی و اجتناب 
ناپذیر باشد. بلکه ما در دادگاه حکمیت ورزش 
درخواســت تجدیدنظر خواهیم داد که بسیار 
منصفانه تر از فیفــا عمل می کند.ملیح زاده به 
احتمال نقض رای در دادگاه حکمیت ورزش 
اشاره کرد و گفت: بدون این که احساسات را 
دخیــل کنم، باید گفت که احتمال نقض این 
رای در CAS  وجــود دارد. بــا توجه به این 
که در آنجا رســیدگی به پرونده ها به صورت 
استمعاعی و توسط سه قاضی انجام می شود، 

شانس ما برای تغییر رای بسیار بالاست.

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد ســند رسمی . برابر رای شــماره 13۹۹603062۷1001203 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم صغری ضرابی شاندیز فرزند 
عباسعلی به شماره شناسنامه 2206 صادره از مشهد در ششدانگ یک باب خانه به مساحت  85/21 
متر مربع قســمتی از پلاک  1540 فرعی از3  اصلی بخش ۹  واقع در مطهری  شمالی 21 مجلسی 
5 پلاک 162 خریداری از مالک رســمی آقای غلامحسین ضرابی شــاندیز محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف461 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/5/28. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/6/12

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد ســند رســمی . نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مصوب 13۹0/۹/20 و برابر رای شماره 13۹8603060060030۷1 هیات اول موضوع 
ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض 
متقاضی آقای عباس ملوکی فرزند رضا به شماره شناسنامه 06۹0333331 صادره از تربت حیدریه  نسبت 
به ششــدانگ یک باب ســاختمان به مساحت 3۷4/40متر مربع ) ســیصد و هفتاد و چهار و چهل صدم 
مترمربع( قسمتی از پلاکـ  2068 از 368 فرعی از اراضی دیزقند پلاک 231 اصلی دهستان اربعه واقع در 
خراســان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه از محل مالکیت مشاعی خود متقاضی محرز 
گردیده اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و 
رســید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 

مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 5/28/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/6/12

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

 ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/20 و برابر رای شماره 13۹۹60306006000850 
هیــات اول موضــوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبــت ملک تربت حیدریه 
تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای علی محمد زاهدی گشــنی فرزند حســین به شــماره 
شناســنامه 182 صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت  314متر 
مربع) ســیصد و چهارده مترمربع(  قســمتی از پلاکـ  20۷4  فرعی از اراضی قندشــتن پلاک 225 
اصلی دهســتان اربعه واقع در خراســان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری 
مع الواســطعه  از مالک رسمی آقای علی نقی  شجیعی  قندشتنی محرز گردیده است. لذا به موجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 13 قانون 
آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  
شــهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ 
نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 

سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 5/12/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/5/28

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

5۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
 ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/20 و برابر رای شماره 13۹8603060060030۷1 
هیــات اول موضــوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبــت ملک تربت حیدریه 
تصرفــات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای ابراهیم یوســفی مقدم فرزند محمد علی به شــماره 
شناسنامه ۹3۹5 صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به  مساحت  123/25 
متر مربع  ) یکصد وبیست وسه و بیست  و پنج صدم متر مربع( قسمتی از پلاکـ  36۷  متصل به133 
فرعی از  اراضی  کوچه قاضیان پلاک 23۷ اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک 
حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری  مع الواســطه از ورثه مرحوم محمد عصاریان  محرز گردیده 
است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و مــاده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشــند باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک 
تســلیم و رســید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 5/12/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/5/28
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

5۱۱/5هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)2۶۱۱(

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد ســند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 13۹۹60306005002611 
مورخ ۹۹/04/23  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات 
مالکانه و بلامعارض خانم بهجت رســتمی  فرزند ابوالفضل  نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به 
مســاحت 118مترمربع از پلاک شماره 62۷ فرعی از 231 اصلی واقع در اراضی مرتضی آباد  بخش 
2 حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رسمی آقای لطف اله صدیقی  محرز گردیده است.لذا 
بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار 
در شــهرها و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع 
ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل 
تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی 
ک اعتــراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی 
محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/05/13 تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/05/28   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
5۱۱/۶هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  

)3۰۶3(
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد ســند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 13۹۹60306005003063 
مورخ ۹۹/05/11  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات 
مالکانه و بلامعارض آقای سعید حسین آبادی   فرزند ابراهیم   نسبت به ششدانگ یکباب مغازه  به 
مســاحت 56 متر مربع  از پلاک شماره 133 فرعی از 45 اصلی واقع در اراضی کناررود    بخش 12 
حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رســمی خانم گلثوم ده سنگی  فرزند عباسعلی    محرز 
گردیده اســت.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رســمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و 
محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت را 
بــه اداره ثبت محل تحویــل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت 
بــه دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/05/13 تاریخ انتشار 

نوبت دوم ۹۹/05/28   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

5۱۱/7هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  

)3۰۱4(
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 13۹۹60306005003014 
مورخ ۹۹/05/0۹  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات 
مالکانــه و بلامعارض آقای علی عبداله زاده   فرزند محمد تقی   نســبت به ششــدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 205/30 متر مربع  از پلاک شماره 6۷ فرعی از 11 اصلی واقع در اراضی گذر 
چهارباغ  بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رسمی خانم آمنه یگانگی فرزند 
محمد حســین  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز 
از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهــد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ 

انتشار نوبت اول ۹۹/05/13 تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/05/28   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

5۱۱/8هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  

)3۰۰5و3۰۱۱(
آگهــی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد ســند رســمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 13۹۹60306005003005 و 
13۹۹60306005003011  مــورخ ۹۹/05/0۹  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در 
واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض آقای ابراهیم نجاران   فرزند اسماعیل  و خانم گلثوم 
جعفریانی  فرزند عزیز اله هرکدام  نسبت به سه دانگ مشاع  از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
۹۷/56 متر مربع  از پلاک شــماره 64 فرعی از 233 اصلی واقع در اراضی ســیان بخش 2 حوزه ثبت 
ملک نیشــابور خریداری از مالک رســمی خانم راضیه رضوانی  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه 
این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شــهرها و در 
روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و 
رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
بــه دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت را بــه اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست 

. تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/05/13 تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/05/28   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
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خواهش قوامی از عارف: آبروی خودت و اصلاح طلبان را نبر
ناصر قوامی، فعال سیاسی اصلاح طلب و نماینده پیشین مجلس 
در گفت وگــو با »نامه نیوز« گفــت: »خواهش من از آقای عارف 
این اســت که دست به این کار نزند و بیش از این آبروی اصلاح 
طلبان را به حراج نگذارد.« وی در پاســخ به اینکه آیا محمدرضا 
عارف گزینه ای اســت که بتواند مورد اجمــاع اصلاح طلبان قرار 
بگیــرد، گفت: »اگر اصلاح طلبان هــم درباره آقای عارف اجماع 
کنند، او به هیچ وجه در میان مــردم محبوبیت ندارد. دلیلش نیز 
همین هم چهار ســال حضور ایشــان در مجلس است که مردم 
فراموش نمی کنند«. این فعال سیاســی اصلاح طلب تاکید کرد: 
»من از آقای عارف خواهش می کنم که آبروی خودشان و اصلاح 
طلبان را محفوظ نگاه داشــته و بیش از ایــن نبرند«. قوامی در 
پاســخ به اینکه علت تمایل عارف بــه حضور در انتخابات 1400 
چیست و چرا فکر می کند که ظرفیت مناسبی برای این کار است، 
گفت: »من فکر می کنم که آقای عارف می خواهد به اصولگرایان 
خدمتی کرده باشــد، اصولگرایان هــم می خواهند که عارف بیاید 
بــرای اینکه بگویند ما اصــلاح طلبان را تاییــد کردیم، اما رای 
نداشــتند و پایگاه اجتماعی آنان آســیب دیده است.«وی افزود: 
»اصولگرایان و نهاد های قدرت هســتند که او را تشویق می کنند، 
وارد میدان شوند، زیرا این برایشان یک تیر است و دو نشان. هم 
می گویند که ما تایید صلاحیت کردیم و هم اینکه موجب می شوند 

که اصلاح طلبان رای نیاورند«.
ایــن نماینده پیشــین مجلس در پاســخ به اینکه کــدام یک از 
طیف های اصلاح طلب ممکن است از عارف حمایت کنند، گفت: 
»این نکته را توجه داشــته باشــید اصلاح طلبان فقط چند نفر در 
تهران که در شــورای عالی و با عناوینی نشســته اند، نیستند. در 
اســتان ها و شهرســتان ها نیز افراد اصلاح طلب بانفوذی هستند 
که از روحانی حمایت کــرده بودند. این گروه با توجه به عملکرد 
ناصواب عارف در مجلس از وی حمایت نخواهند کرد. با این حال 
فکر می کنم برخی اصلاح طلبان که می خواهند به هر وســیله ای، 
خــود را به قدرت و دولت آویزان کنند و به هر ســمتی مثل یک 
استانداری نیم بند و فرمانداری و ... راضی هستند، از عارف حمایت 

خواهند کرد.«
 

اظهارات جلالی زاده درباره رهبری جریان اصلاحات
عضو شــورای مرکــزی حزب اتحــاد ملت گفت: تــا زمانی که 
خاتمی در جریان اصلاحات حضور دارد، هیچ شــخصی در میان 
اصلاح طلبان در قد و قواره او نیســت. جــلال جلالی زاده، فعال 
سیاسی اصلاح طلب، درباره وضعیت شورای عالی سیاست گذاری 
اصلاح طلبان گفت: اگر اصلاح طلبان بخواهند منسجم و با وحدتِ 
کامل در انتخابات شرکت کنند، باید یک مجموعه  ـ چه در قالبِ 
کمیتــه و یا یک نهاد به عنــوان تصمیم گیرنده و هماهنگ کننده 
این جریان ـ تشکیل شــود که مورد قبولِ همگان باشد تا بتواند 

در راستای بررسی کاندیداها، اعلام برنامه ها و پیگیری مشکلاتِ 
سیاســی اصلاح طلبان تشکیل شود. طبیعتا اگر شورای هماهنگی 
اصلاحات و یا شــورای عالی، کارکردِ خود را از دست داده، یقینا 
نیاز به تشــکیلِ شورای جدیدی اســت که با بنیان های محکم و 
دامنه وسیع تر و گسترده تر بتواند، مورد قبول واقع شود و در سطح 
جامعه حرفی برای گفتن داشــته باشد. او افزود: اگر اصلاح طلبان 
تصمیم جمعی دارند تا در صحنه سیاسی بمانند، طبیعتا به همدلی 
و وحدت بیشــتری نیاز دارند و اگر این تصمیم را ندارند هر حزب، 
ســاز جداگانه خود را خواهد کوبید و معلوم نیســت که در نهایت، 
موفق خواهند شــد یا خیر و اینکه آیا مردم رویکرد خاصی به یک 

حزب خاص دارند یا خیر!
 

دفاع تمام قد میرلوحی از دولت اصلاحات
فعال اصلاح طلب با اشــاره به دولت های هفتم و هشتم گفت: با 
اینکه در آن دوران شعار ها اقتصادی نبود، بهترین دوران اقتصادی 
از نظر شــاخص ها به شمار می رفت. سیدمحمود میرلوحی، معاون 
وزیر کشــور دولت اصلاحات در این باره معتقد است: »ما اعلام 
می کنیم می توانیم مثل ۷6 دولت تشــکیل بدهیم و دولتی داشته 
باشیم که مثل دولت اصلاحات شعار آن اقتصاد نبود، ولی بهترین 
شرایط را برای اقتصاد کشور و شاخص های اقتصادی کشور ایجاد 
کرد. تمام شاخص ها و گزارش ها نشان می دهد آن دوره، دوره ای 
افتخار آمیــز بود. بهــره بانکی تک رقمی و بیــکاری تک رقمی 
شــد و 40 میلیارد دلار ذخیره ارزی داشــتیم. آقای احمدی نژاد با 
150 میلیارد دلار بدهی کشور را به دولت بعدی تحویل داد. دولت 
اصلاحات بود که عســلویه و راه آهن مشهد را تحویل داد؛ همه 

این ها رکورد بود.«
 

دلیل اصرار روحانی بر تفکیک وزارت صمت از زبان معاونش
معــاون پارلمانی رئیس جمهوری در مــورد اصرار رئیس جمهور 
بر تفکیک وزارت صمت، بر این نظر اســت که امروز مشــخص 
شده که اگر وزارت بازرگانی داشتیم، وضعمان از امروز خیلی بهتر 
بود. امیری معــاون پارلمانی روحانی در مصاحبه ای درباره چرایی 
اصرار دولت به تفکیک وزارت صمت و تشــکیل وزارت بازرگانی 
هم گفــت: از ابتدای دولت دوازدهم، رئیــس جمهوری به دنبال 
تفکیک بودند و لوایحی به مجلس ارائه شد که به تصویب نرسید. 
طرحی نیز که از ســوی نمایندگان تهیه شد، فعلًا به جهت ایراد 
شــورای نگهبان به تبصره 1 آن در مجلس است. امروز مشخص 
شــده که اگر وزارت بازرگانی داشتیم که متولی بخش بازرگانی و 
تنظیم بازار بــود و حقوق مصرف کننده در آن وزارتخانه پیگیری 
می شد، وضعمان از امروز خیلی بهتر بود. الان بخش بازرگانی ما 
در وزارتخانه های متعدد پراکنده است لذا تشکیل وزارت بازرگانی 
یکی از اولویت های رئیس جمهوری اســت و قطعاً اگر تشــکیل 
شــود، این پراکندگی ها جمع می شــود و مدیریت بهتری انجام 

خواهد گرفت. حقوق مصرف کننده رعایت شده و تنظیم بازار نیز 
انجام می شود و بسیاری از نابسامانی هایی که بعضاً در مورد توزیع 

مواد غذایی با آن ها مواجه بودیم حل خواهد شد.
 

الیاس نادران کرونا گرفت
نماینده مردم تهران به عنوان بیست و سومین نماینده در مجلس 
یازدهم به ویروس کرونا مبتلا شــد.الیاس نــادران نماینده مردم 
تهران در مجلس شورای اسلامی به ویروس کرونا مبتلا شد.حال 
عمومی وی در حال حاضر مســاعد است و در قرنطینه برای ادامه 
درمانش به سر می برد.نادران بیســت و سومین نماینده  مجلسی 

است که به ویروس کرونا مبتلا شده است.
 

آخوندی خود را اصلاح طلب می داند یا اصولگرا؟
آخوندی در مصاحبه ای بــا خبرآنلاین خود را نه اصولگرا می داند 
نه اصلاح طلب.وزیر مســکن دولت روحانی ســال گذشــته در 
مصاحبــه ای با خبرآنلاین گفته بود: »مــن قطعا جزو اصولگرا ها 
به معنی امروزی اش نیســتم. جزو جریــان اصلاح طلب به معنی 
سازمانی اش هم نیستم، بیشتر خودم را یک آدم روشنفکر می دانم. 
این برداشت به دلیل ارتباط من با آقای ناطق نوری بود که در آن 
طیف طبقه بندی شــدم، ولی من همــان وقت ها هم که در جهاد 
ســازندگی و در وزارت کشــور بودم، هیچ تعلق خاطری به جریان 

اصولگرایی نداشتم«.
او گفته بود همه این دعوا های جناحی و سیاسی به خاطر این است 
که اصلا نســبت به ایران حس تعلق خاطری وجود ندارد. شــاید 
همین نیز باعث شده تا عباس آخوندی »ایده ایران« را مطرح کند 

تا بتواند قشر خاکستری جامعه را به خود جلب کند.
 

واکنش ضرغامی به صحبت های توکلی درباره شفافیت در 
دفتر رهبری

عزت الله ضرغامی، رئیس اســبق ســازمان صداوسیما در حساب 
کاربری خود در توییتر نســبت به صحبت های اخیر احمد توکلی، 
رئیس سازمان شفافیت و عدالت واکنش نشان داد. او در این پیام 
توییتری نوشت: اگر طرحی تحت عنوان شفافیت، در دفتر رهبری 
بررسی و رد شده، به معنای مخالفت آنان با اصل شفافیت نیست، 
بلکه جامعیــت و وجوه اجرایی آن طرح مــورد تامل قرار گرفت 
اســت، هرچند ممکن است با همان جمع بندی و نظر کارشناسی 

هم مخالف باشیم.
گفتنی اســت که احمد توکلی رئیس سازمان شفافیت و عدالت در 
گفت وگوی اخیر خود درباره بحث شفافیت گفته است: آذر ماه ۹۷ 

خدمت رهبری رســیدم و به ایشان گفتم که شما درباره شفافیت 
بالاترین و برترین حرف را زدید و هیچ کس بالاتر از شــما حرفی 
نزده و نمی تواند هم بزند. شــما فرمودید که مردم از همه چیز، جز 
مســائل امنیتی و دفاعی باید مطلع باشند، ولی امروز ما شاهد آن 
هســتیم که حدود ۹0درصد این نامه ها که روی آن مُهر محرمانه 
زده می شود، بی خود اســت و توهم افراد است که باعث شده که 
فکر کنند مردم نباید از این مســائل مطلع شوند. من در آن دیدار 
به رهبری عرض کردم حالا که شما همچین حرفی زده اید، برای 
شــفافیت از دفتر خودتان شروع کنید، آن وقت سازمان و نهاد های 
مثل بنیاد مســتضعفان هم دیگر نمی توانند از این مســاله پیروی 
نکنند. ایشــان آن زمان به من فرمودند که طرح شــما چیســت. 
من هم گفتم طرحی را تهیه کرده و تقدیم شــما خواهیم کرد تا 
شفافیت از دفتر شما شروع شــود که ایشان از گفته من استقبال 

کردند.
 

نظر وزیر خاتمی درباره کاندیداتوری عارف در ۱400
علی صوفی، وزیــر دولت اصلاحات و عضو شــورای عالی 
سیاســت گذاری اصلاح طلبان درباره احتمــال حضور عارف 
در انتخابات ریاســت جمهوری 1400 بــه »نامه نیوز« گفت: 
»اطلاعی از تشــکیل ســتاد آقای عارف ندارم، اما ایشان از 
قبل خود را بــرای انتخابات ریاســت جمهوری 1400 آماده 
کرده اســت. آقای عــارف و آقای جهانگیری بــا توجه به 
آنکــه به ترتیــب در دو انتخابات ســال های ۹2 و ۹6 نامزد 
انتخابات ریاســت جمهوری شــدند و توانستند از سد شورای 
نگهبان عبور کننــد و حتی در مناظره هــای تلویزیونی هم 
شــرکت کنند، می تواننــد در انتخابات 1400 هــم بیایند و 
چندان چنین موضوعی دور از ذهن نیســت«.او در پاسخ به 
این پرســش که آیا اصلاح طلبان و بدنه اجتماعی این جریان 
به عارف اقبال نشــان می دهند یا خیر، تصریح کرد: »اینکه 
اصلاح طلبان به آقای عارف گرایش دارند یا نه، بســتگی به 
آن دارد کــه چه نامزد هایی با عنوان اصلاح طلب وارد صحنه 
انتخابات می شوند و بتوانند تأیید صلاحیت خود را از شورای 
نگهبان بگیرند. آنچه مســلم است این که اگر اصلاح طلبان 
نامزدی داشته باشند پشــتش می ایستند و حمایت می کنند. 
اصلاح طلبان برای صنــدوق رأی و نتیجه انتخابات اهمیت 
بســیاری قائلند و حتما تمام تلاش شــان را می کنند که در 
انتخابات موثر باشــند و اگر چند نامزد اصلاح طلب به میدان 
آیند، حتما با ســازوکار هایی اصلاح طلبان بــر یک نامزد به 

اجماع می رسند«.

 انتقادات محمود صادقی از شورای نگهبان
نماینــده مجلس دهم گفت: شــورای نگهبان در بعضی موارد که 
افراد بســیار پیگیری می کنند، علت ردصلاحیت را سربســته به 
متقاضی اعلام می کند؛ البته در بســیاری از موارد پاسخگو نیست 
لذا شــورای نگهبان از اجــرای مصوبه مجمع تشــخیص طفره 
می رود.»محمود صادقی«، نماینده مجلس دهم شورای اسلامی، 
در رابطه با جزئیات طرح پیشــنهادی ایــن مجلس در خصوص 
ردصلاحیت هــا به برنا گفت: این طــرح از طریق مجمو عه ای از 
نمایندگان از هر دو طیف سیاســی پیشــنهاد شد که محتوای آن 
هم براین اســاس بود که اگر شورای نگهبان نظر به ردصلاحیت 
نمایندگان بدهد این حق هم را برای فرد ردصلاحیت شــده قائل 
می شــد که از دلایل ردصلاحیت دقیقا مطلع شوند و در صورتی 
که ردصلاحیت بر مبنای گزارش های اشخاص علیه فرد بوده، آن 
گزارش ها ارائه شــود و فرد حق داشــته باشد به عنوان افترا علیه 
گزارش دهنده در مراجع قضایی شــکایت کند.این نماینده سابق 
مجلس شورای اســلامی در رابطه با سرانجام طرح مذکور افزود: 

این طرح عملًا توسط شورای نگهبان رد شد.

باهنر: هر شبانه روز ۱300 میلیارد تومان به نقدینگی کشور 
اضافه می شود

باهنر در گفت وگویی یکی از مشــکلات اقتصادی کشــور را بحث 
تولید وحشتناک نقدینگی شــمرد. باهنر نائب رئیس اسبق مجلس 
شورای اسلامی گفت، مشــکلات اقتصادی فعلی ما زیاد است که 
یکی از آن ها عدم تعادل بودجه دولت است که قطعاً این مسئله یکی 
از همان 10 پارامتری است که صرفاً با نگارش قوانین جدید اصلاح 
نمی شــود. یکی دیگر از این مولفه ها عملکرد بانک ها و مشکلات 
ســاختاری موجود در سیستم بانکی اســت. مولفه دیگر بحث تولید 
نقدینگی است. متاسفانه در حال حاضر هر 24 ساعتی که می گذرد 

نزدیک به 1300 میلیارد تومان به نقدینگی کشور اضافه می شود.
 

اظهارات بی اساس تد کروز علیه ایران
ســناتور آمریکایی به بیان اظهارات بی اساس علیه ایران پرداخت. 
به گزارش نیوزویک، تد کروز ســناتور جمهوری خواه مدعی شد: 
من خیلی وقت است که خواهان راه اندازی مکانیزم ماشه به دلیل 
تهدید های ایران هستم. اما این امر هیچ وقت تا این حد ضروری 
نبوده اســت. قطعنامه 2231 برای همه اعضــای اصلی توافق با 

ایران این حق را قائل است که این اعضا شامل آمریکا می شود.
 منبع: تابناک
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